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 Městská část Počet opráv. voličů Oddevzdané obálky Platné hlasy celkem Počet hlasů ANO Počet hlasů NE
 město 7990 4262 4192 3247 945 
 Stará Břeclav 4473 2368 2328 1794 534
 Poštorná 4319 2167 2124 1655 469
 Charvátská Nová Ves 4327 2162 2131 1623 508
 Ladná 975 572 558 447 111
 Celkem 22 084 11 531 11 333 8766 2567
Pro zajímavost přidáváme konkrétní výsledky volebních okrsků sídliště Na Valtické
 sídliště Na Valtické 2914 1449 1427 1088 339

Výsledky referenda o přistoupení České republiky k EU 

Setkání starosty s občany
Další setkání starosty a tajemníka s občany Břeclavi se 

uskuteční v pondělí 1. září 2003 od 14.00 do 17.00 hodin 
v zasedací místnosti číslo 39 Městského úřadu v Břeclavi. 

Vysoká škola v Břeclavi – konečně!
Možnost studia v našem městě bychom měli podporovat.

S rozdílnými názory a rozsáhlou diskuzí se nyní setkávám při roz-
hovorech s občany, pokud se mluví o vysokoškolském studiu v Břec-
lavi. Organizátoři studia, akciová společnost CC Systems Hodonín, 
Vzdělávací institut Břeclav, uveřejňují právě v tomto období řadu in-
zerátů. Jejich reklamu můžeme vidět na kabelových televizích, na pla-
kátech i na internetových stránkách společnosti. Právě kvůli různým 
dotazům veřejnosti jsem se zajímal o některé požadované informace. 
Bankovní institut vysokou školu, a. s., Praha (BIVS) najdeme na se-
znamu řádných vysokých škol v ČR, akreditovaných ministerstvem 
školství. Jedná se tedy o zcela běžné vysokoškolské studium, ať už se 
nabízí v prezenční (denní) nebo kombinované (dálkové) formě. Vzdě-
lávací institut Břeclav bude tedy pro BIVS „studijním oddělením“ 
v tomto regionu a snaží se nyní předat veřejnosti informace nejenom 
na okrese Břeclav, ale i v okresech Znojmo a Hodonín. Proč padla 
volba ředitele a rektora vysoké školy na Břeclav, je jasné. Je to díky 
vstřícnosti rady města, neboť ta poskytla k pronájmu učební prostory 
bývalého Domu školství na ulici 17. listopadu, a tím umožnila výu-
ku ve zcela odpovídajícím prostředí. Když jsem se na setkání s rek-
torem vysoké školy, Doc. Františkem Jiráskem, zajímal o jednotlivé 
nabízené předměty, zjistil jsem, že se jedná v podstatě o obory eko-
nomické a dále o obory informatiky a práva. Nabídku proto považuji 
za vhodné doplnění obsahu výuky středních škol na našem okrese. 
Stejně tak by měly být tyto obory uplatnitelné na trhu práce, byť se 
ekonomika skrývá pod názvem „bankovní management“. Jsem toho 
názoru, že zastupitelé města udělali dostatečné kroky k tomu, aby se 
Břeclav stala akademickým městem. Jistě už nikdo z nás nepochy-
buje o statutu Lednice a postavení tamních fakult MZLU ve vyso-
koškolském světě. Stejné místo na slunci bychom si měli přát i pro 
Břeclav. Vzdělávací institut je na organizační a administrativní práce 
související s přípravou výuky na BIVS v Břeclavi připraven. Zbývá 
tedy už „jenom“ projevit zájem o studium. A to už je věcí veřejnosti, 
studentů a jejich rodičů, ale i dalších dospělých, kteří si sami chtějí 
doplnit vzdělání. Právě proto rozhodli představitelé BIVS o tom, že 
v prvním akademickém roce se bude v Břeclavi nabízet kombinova-
ná (dálková) forma studia. Možná je právě teď čas, abychom si začali 
zvykat na skutečnost, že v budoucnu poneseme fi nanční náklady na 
své celoživotní učení. Že to nemusí být pouze rodiče, zaměstnavatelé 
nebo stát, kdo nám vzdělání platí. Vzhledem k tomu, že v 1. roční-
ku je dálkové studium rozvrženo do 2 × 10 vyučovacích hodin mě-
síčně, nabízí se příležitost uhradit studium z výdělku v zaměstnání, 
byť možná krátkodobém, nebo třeba získáním úvěru. Organizátoři 
studia také zdůrazňují, že je třeba spočítat náklady na bydlení, do-
pravu a stravu, které vynakládáme, pokud dojíždíme ke studiu do 
některého vzdáleného města. Pan rektor Jirásek uvedl, že pobočky 
BIVS již fungují nejen např. v Ostravě a Bratislavě, ale i v takových 
malých okresech, jako je slovenská Galanta nebo Liptovský Miku-
láš. S trochou patriotismu proto věřím, že se záměr povede i v Břec-
lavi.                          Ing. Ivan Blaho

Jak jsme v referendu hlasovali?
Výsledky se v jednotlivých městských částech nijak zásad-

ně nelišily. Co se týče návštěvnosti volebních místností, nejvíce 
občanů se k volebním urnám dostavilo v Ladné a sice těsně pod 
59% oprávněných voličů. Nejméně oprávněných voličů viděli ve 
volebních okrscích Charvátské Nové Vsi, necelých 50%.   
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Městská část Ladná a jak dál…

Prohlášení Rady města Břeclavi
Vážení občané Ladné,
Rada města Břeclavi je znepokojena způsobem interpretace pro-

blémů školství v Ladné některými lidmi či médii. Chápeme jako při-
rozenou Vaši snahu o zachování základní školy v Ladné a je nám líto, 
že tvrdé ekonomické podmínky nastavené státem pro fi nancování 
základního školství i současné ekonomické možnosti města, nám ne-
dovolují zachovat školu v tom rozsahu, jak  byste si přáli Vy i rada 

města. Jsme přesvědčeni, že naše původní nabídka, tedy dojíždění 
Vašich dětí za výukou do Břeclavi byla nabídkou toho nejkvalitněj-
šího, co břeclavské školství pro Vaše děti může nabídnout.

V této souvislosti bychom Vás chtěli  ubezpečit, že Ladnou 
chápeme jako zcela plnohodnotnou součást Břeclavi, jejíž pro-
blémy zajímají radní stejně, jako problémy ostatních městských 
částí.  Chtěli bychom Vás požádat o co nejrychlejší odpověď na 
další soužití s Břeclaví, neboť právě Vaše stanovisko bude  hrát 
významnou roli při rozhodování o investicích do Vaší obce.

Radní města Břeclavi

Slibům vyšších investic v Ladné nevěří
Asi nejvíce se problematika školství dotkla občanů Ladné, kde by 

navrhované uzavření základní školy působilo dojíždějícím žákům 
i jejich rodičům jisté problémy. S variantou dojíždění žáků do školy 
Jana Noháče ve Staré Břeclavi i přes výhody spočívající v dopravě 
dětí školními autobusy zdarma a slíbené vyšší investice do této čás-
ti města, ladenští nesouhlasí. V Ladné tak zůstanou dvě malotřídky, 
o které se podělí žáci prvního až čtvrtého ročníku. Ladenští občané 
však zůstávají nespokojeni a tu a tam padají, i když neofi ciální názo-
ry, zda by nebylo lépe Ladné jako samostatné obci. Tato impulzivní 
prohlášení jistě trápí všechny městské zastupitele, protože je jasné, 
že by tímto krokem Ladná žádné výhody nezískala (spíše naopak) 
a navíc by v mnoha oblastech utrpělo i město Břeclav se všemi ostat-
ními městskými částmi. K otázce řešení sítě škol v Břeclavi bylo při-
stoupeno z pohledu efektivního využití fi nančních prostředků, které 
jsou k dispozici jak ze strany státního rozpočtu, tak z pohledu rozpoč-
tu městského. Změny v ZŠ a MŠ v Ladné vycházejí z usnesení rady 
a zastupitelstva města a jsou určitým kompromisem mezi původním 
návrhem zrušit ZŠ v Ladné. V dané chvíli je toto řešení přijatelnou 
alternativou, která řeší požadavky občanů a nebude vyžadovat navy-
šování provozních výdajů z rozpočtu města v podobě podílu fi nanč-
ních prostředků na mzdy zaměstnanců školy, ke kterým se musí zři-
zovatel zavázat při povolení výjimky z počtu škol a z počtu žáků. Je 
připraven projekt na rekonstrukci ZŠ, který řeší potřebné úpravy bu-
dovy tak, aby bylo vytvořeno odpovídající prostředí pro malotřídní 
provoz základní školy. Zároveň, vycházejíc ze současného právního 
stavu využití prostor v budově školy, je navržena úprava pro umístění 
jedné třídy MŠ včetně jídelny a výdejny jídel. Současnou MŠ nikdo 
nezrušil, nevyřadil ze sítě škol a nebyly učiněny žádné kroky ve vzta-
hu k budově MŠ. Konečné řešení rekonstrukce ZŠ bude realizováno 
na základě právního dořešení uživatelských vztahů k využívaným 
prostorám.  Ing. Antonín Vaculík

Jak to bylo s ladenskou peticí ?
Na 6. zasedání Zastupitelstva města Břeclavi, které se uskuteč-

nilo 29. května, byl paní Tesaříkovou z Ladné vznesen dotaz, proč 
nebylo na podanou petici, ve které ladenští občané vyjádřili nesou-
hlas se spojením jejich školy s jakoukoli jinou břeclavskou školou, 
dopravou dětí školními autobusy a se zrušením budovy mateřské 
školy, odpovězeno petičnímu výboru v zákonné lhůtě. „Podle po-
slední novely zákona je lhůta 10 dnů“, tvrdila paní Tesaříková. Práv-
ní oddělení OKT Městského úřadu Břeclav uvádí na vysvětlenou 
následující: Není nám známo, z jakého právního předpisu paní Te-
saříková čerpala svoji informaci o délce zákonem stanovené lhůty 
pro vyřizování petice. Je však zřejmé, že výkon práva petičního, stej-
ně tak jako veškeré skutečnosti a úkony s ním související, podléhají 
úpravě obsažené v zákoně č. 85/1990 Sb., o právu petičním. Právě 
v souladu s tímto zákonem byla petice občanů Ladné posuzována 
a vyřizována. Zákon o právu petičním poskytuje příslušnému or-
gánu, kterému je petice adresována, lhůtu pro její vyřízení v délce 
30 dnů ode dne, kdy jím byla petice přijata. V případě této petice 
byla lhůta využita v celé délce, vzhledem k právě probíhajícím dis-
kusím mezi představiteli města a občany Ladné, s cílem nalezení 
pokud možno všeobecně přijatelného kompromisu. Odpověď na 
petici byla zpracována tak, aby petiční výbor informovala o učině-
ných závěrech těchto diskusí a způsobu řešení, který byl zároveň 
předložen zastupitelstvu Města k rozhodnutí. Výše uvedené tvrze-
ní paní Tesaříkové o nedodržení zákonné lhůty považujeme za ne-
podložené a neodůvodněné.  JUDr. Lenka Mozgová

Vážená paní Tesaříková, 
vážený pane Juračko

V celé naší zemi probíhá a nadále bude probíhat snižování počtu 
školských zařízení. Úbytek dětí nedává žádnou jinou možnost. Přesto 
jsem chtěl, aby i tato velmi bolestivá opatření, byla prováděna citlivě, 
a aby občanům bylo nabídnuto co nejoptimálnější řešení. Myslím, 
že takové řešení jsme nabídli právě v Ladné. Školní autobus a pra-
videlné investice do Ladné podle přání občanů nebo malotřídky a 
sestěhování mateřské a základní školy do jedné budovy. 

Ještě nedošlo ke druhé schůzce, kde měli občané dát své sta-
novisko, a už se sdělovací prostředky hemžily články o odtržení 
Ladné. Podařilo se Vám vyvolat velmi napjatou atmosféru a ro-
zumná dohoda se začala vzdalovat. Marné bylo upozorňování na 
skutečnost, že odtržení se od Břeclavi je technicky možné až od 
ledna 2007. Už tehdy jste buď záměrně nebo z neznalosti šířily 
nepravdivé informace o možnosti odloučení. Nepřipouštěli jste si 
vůbec ani ten fakt, že při dělení se Ladná odtrhne i s poměrným 
dluhem, které město dnes má. Přiznám se, že mne tyto základní 
neznalosti velmi udivily. Naproti tomu jsem byl v novinách ob-
viněn, že Ladné vyhrožuji. V této atmosféře se alespoň podařilo 
vybrat jednu z variant. Občané se rozhodli pro malotřídky. Ne-
jsem tímto rozhodnutím nadšen, nicméně ho respektuji. Myslím 
si však, že nebyla vybrána optimální varianta pro vzdělávání la-
denských dětí. Okamžitě potom, co zastupitelstvo schválilo tuto 
koncepci, se začaly šířit informace týkající se budovy mateřské 
školky. Musím upozornit na skutečnost, že jednání o této budo-
vě neprobíhala a tak jsem se jen mohl pousmát nad zaručenými 
informacemi o prodeji panu Ivičičovi a Černému. Mrzelo mne 
ovšem, že jsou obviňováni moji přátelé. Překvapen jsem nebyl, 
neboť urážlivé vyjadřování o těchto lidech padala daleko dříve. 
Zrovna tak obviňování JUDr. Mozgové na zastupitelstvu, že po-
rušila zákon tím, že nedodržela lhůtu pro odpověď na petici, se 
ukázalo jako zcela neodůvodněné. Na petici bylo odpovězeno 
v řádném termínu. Poslední dny jste se proslavili tvrzením, že 
snižujeme počet dětí, které v příštím školním roce budou navště-
vovat mateřskou školku. Zpochybňujete opravu školy, která ji tak 
moc potřebuje. Je normální, že lidé mají občas na věci jiný názor. 
Dokážu pochopit i to, že si pro Ladnou přejete samostatnost. A 
znovu říkám, že je to svaté právo Ladné jak se rozhodne. Jsou 
věci, kterým ovšem nerozumím. Proč otevíráte toto téma tolik 
let dopředu, zvláště když jiní občané Ladné usilují o získání in-
vestic do této městské části? Musíme tu ještě nějaký čas společně 
fungovat a věřím, že se to dá důstojným způsobem.

Chcete-li jednou stát v čele této obce, tak Vám nebude stačit 
útočit na lidi, kteří nemají stejný názor. Je potřeba lidem navrhnout 
lepší řešení, vysvětlit jaké výhody je čekají. Ovšem stejně potřeba 
je lidem říci o nevýhodách. A těch nevýhod není zrovna málo – 
omezení možnosti získat městský byt, umístění do Domu s pečo-
vatelskou službou, umístění do Domova důchodců, dražší spojení 
s městem, nutnost fi nancovat návštěvu škol, ztráta nároku na nově 
poskytované slevy při vstupech na koupaliště, krytý bazén, zimní 
stadion, muzeum, knihovnu atd. 

Svým chováním, podle mého názoru, poškozujete zájmy sa-
motné Ladné. Snad kromě vlastního zviditelnění jste dokázali na 
řadu let situaci v Ladné zkomplikovat. Možnost prosazovat jaké-
koli investiční záměry v Ladné bude vždy složitější než jinde. Situ-
ace nápadně podobná té před čtyřmi lety. Jeden rozdíl tu ovšem 
je. Zodpovědnost v tomto případě leží jednoznačně na Vás. 

S pozdravem  Piškula Dymo v.r.
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Město stojí o spolupráci s podnikateli
Zhruba 320 budov a 25 pozemků obsahuje nabídkový katalog, 

který vedení Města předalo podnikatelským subjektům na společ-
ném setkání v Domu školství. Břeclavští radní shrnuli stávající situ-
aci a představili základní rysy ekonomické strategie města. Součástí 
této strategie je i odprodej převážně nevyužité části městských ne-
movitostí a pozemků, na jejichž údržbu by Město v budoucnu jen 
stěží hledalo prostředky. Od prodeje části majetku se očekává rozvoj 
podnikání a s tím spojené vytváření nových pracovních příležitos-
tí. „Město nechce prodávat svůj majetek za každou cenu, ale uvítá 
nabídky podnikatelských záměrů a je připraveno o nich jednat“, 
uvedl místostarosta Jaroslav Parolek. Mimo jiné byl zmíněn i dlou-
ho očekávaný břeclavský obchvat, který by měl být fi nancován ze 
státní infrastruktury. V poslední době se v souvislosti s plánovaným 
obchvatem hodně mluví o budování tzv. Logistického centra. Jde o 
projekt rakouské strany, která by ho významným a hlavně fi nanč-
ním způsobem podporovala. „Z úvodních jednání je však zřejmé, 
že Rakušané předpokládají určitou zainteresovanost podnikatelské 
sféry z obou stran“, uvedl starosta Dymo Piškula.

Radní Martin Ondrouch představil plánovaný projekt „Pod-
nikatelského inkubátoru“, který ve své podstatě znamená určité 

úlevy pro podnikání spočívající například v poskytování záze-
mí, výpočetní techniky, vypracování studií, průzkumů, dotací 
aj. Tento způsob představuje v západních zemích nejrozšířeněj-
ší formu podpory podnikání s předpokládaným vytvářením no-
vých pracovních míst. (pk)

Listárna

Odpověď na článek podepsaný p. Ivanem Blahem

Vážený kolego zastupiteli,

projednávání návrhů optimalizace školské sítě proběhlo již 
na dvou zasedáních zastupitelstva města. Ačkoliv kritiků Vašeho 
řešení optimalizace bylo víc, Vy jste oslovil pouze mne. Odpoví-
dám Vám, a nerad, protože polemika mezi členy zastupitelstva 
nemá probíhat na stránkách měsíčníku Radnice, ale přímo na 
jeho zasedáních. Nikdy jsem nezpochybňoval nutnost optimali-
zace školské sítě ve městě, poukazoval jsem pouze na nedostatky 
předloženého návrhu. Nesouhlasil jsem také se způsobem jeho re-
alizace. Z uvedených důvodů jsem žádal o roční odložení rozhod-
nutí a nové posouzení daného problému. Všechny, nejen moje, 
argumenty jste slyšel dvakrát přímo na jednáních zastupitelstva, 
kde jste se k nim mohl vyjádřit přímo, neučinil jste tak. Namís-
to toho jste, z rozhodnutí rady (viz zápis č. 13 ze dne 7. května 
2003) napsal Váš článek. Údaje v něm jsou však nepřesné, vy-
tržené z kontextu, a mnohdy věcně chybné. Nevím, zda-li jste 
tak činil pouze z odborné neznalosti. Váš článek byl zaslán do 
všech domácností ve městě. Všichni obyvatelé nebyli přítomni 
na zasedáních zastupitelstva, každý také nemá možnost sledovat 
průběh zasedání v kabelové televizi. Uvádím proto stručnou re-
kapitulaci toho, proč jsem (společně s 10 zastupiteli) požadoval 
nové přehodnocení Vámi navrhovaného řešení. 

Chybná, nepřesná zdůvodnění: Hlavní důvodem zrušení vý-
uky v ZŠ DUHA byl uváděn nízký počet žáků. Škola však pat-
ří do skupiny škol s nadprůměrným počtem žáků nejen v rámci 
města ale i v rámci bývalého okresu.

Nepřipravenost: Nebylo předloženo ekonomické posouzení 
navrhovaných řešení jak v oblasti příjmů (očekávané úspory) tak 
v oblasti výdajů (vyvolané investice). Nebylo předloženo tech-
nické posouzení technického stavu budov (např.ZŠ, MŠ Ladná). 
Jiné nevyřešené komplikace (například nájemník ve škole, která 
se má rekonstruovat). Kromě obecných prohlášení nebylo řeče-
no, jak se redukce škol projeví ve zlepšení podmínek pro práci 
ve zbývajících školách.

Unáhlenost: Vzhledem k pozdnímu termínu projednávání 
i vzhledem k navrhovanému termínu realizace lze změny usku-
tečnit pouze za cenu psychické i fi nanční újmy (například odstup-
né pro učitele a správní zaměstnance bude činit na ZŠ DUHA 
cca 300 000 Kč). V současné době, kdy není pevně stanovena 
výše fi nančních prostředků přidělovaná městu státem na žáka 

(tzv.normativ) je možné, že školy neúplné budou státem dotovány 
odlišně od škol úplných. Unáhlenou optimalizací by tak město 
mohlo přijít o fi nanční prostředky přidělované státem.

Neobjektivnost: Komise, která řešení navrhovala byla slože-
na pouze z některých ředitelů základních škol. Byl navržen nový 
postup a nové složení komise. Nově zpracovaný návrh měl být 
dán k posouzení všem ředitelům ZŠ a MŠ ve městě, a teprve ná-
sledně projednán v Radě města a v zastupitelstvu.

Neznalost již zpracovaných plánů optimalizace školské sítě: 
Program optimalizace školské sítě zpracovaný Mgr. Jílkem v ro-
ce 2002. 

Nové návrhy: Během jednání byly předloženy nové návrhy 
řešení, které bylo vhodné posoudit. Úspory provozních nákladů 
ve školách lze získat i jinak než rušením provozu v některých 
budovách, například jednáním o ceně za teplo dodávané ško-
lám fi rmou Harpen.

Obávám se, že navrhované řešení nejenže nepřinese očekáva-
né úspory, ale bude mít pro město v oblasti pedagogické dopady, 
které se projeví až s odstupem několika let.  Vladimír Balajka

Místostarosta Ing. Pavel Dominik (velvo) při diskusi s podnikateli

Do listárny můžete zasílat své názory, připomínky, 
nebo se ptát na to co vás zajímá. Pište na adresu: Městský 
úřad Břeclav, TGM 3, „Radnice“, nebo pište na e-mail: 
pavel.kasuba@breclav.org, telefon 519 311 377, mobil 
606 601 416.

Rada města schválila pronájmy
V minulém čísle Radnice jsme informovali o schvále-

ných pronájmech některých zařízení Města. Omlouváme 
se za neuvedení pronájmu břeclavských parkovacích ploch 
a činíme tak dodatečně: Parkovací plochy v Břeclavi – Jiří 
Krevňák, Břeclav.

Placená inzerce
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Nové zásady pro přidělování městských bytů
Rada města Břeclavi schválila nová měřítka, podle kterých se 

budou přidělovat městské byty. Kompletní znění zásad, včetně 
příloh (Bodové hodnocení pro přidělení bytu podle pořadníku 
a Vzor formuláře dotazníku) je vyvěšeno na úřední desce měst-
ského úřadu, na vývěsce domovní správy a www.breclav.org. 

Kontakt pro vyzvednutí formulářů a případné dotazy 
Domovní správa Břeclav, Kupkova ulice č. 3, Jitka Salajková 

tel: 519 371 931, klapka 108. 
Proč nové bodové hodnocení? 
Je potřeba v maximální možné míře vyzvednout hlavní důvod 

pro přidělování městských bytů, a to poskytnutí bydlení pro soci-
álně slabší a potřebné občany města. Dále je důležité zamezit spe-
kulativním žádostem o byt a zlepšit operativnost v aktualizaci dat 
v pořadníku, který podle získaných bodů vznikne.

Jaké hlavní změny obsahují nové zásady?
Bylo vypuštěno „udávání“ za špatné užívání bytu, nebo čer-

ných pronájmů s následným upřednostněním práva na tento byt. 

Dále byly zrušeny aukce, to znamená konec odkupů bytů s dluhy. 
Také byly zrušeny kauce, které znamenaly, že po přidělení bytu 
musela po dobu tří let ležet u domovní správy částka skládající 
se z 6-ti měsíčního nájmu a služeb spojených s užíváním bytu. 
Změny vycházejí především z toho, že město nemůže plnit úlo-
hu „realitní kanceláře“ s byty, ale musí především posoudit so-
ciální potřebu žadatele – kdo má peníze na aukce a kauce, může 
řešit svoji potřebu bydlení sám a s použitím jiných nástrojů než 
je žádost na městském úřadu (například osobní hypotéky, sta-
vební spoření a jiné). 

Co nové bodové hodnocení zohledňuje?
Zohledňuje sociální potřebu žadatele. To znamená stávající pod-

mínky bydlení, počet vyživovaných dětí, zdravotní stav a platový 
příjem rodiny žadatele. Bude se také pečlivě prověřovat, zda ža-
datel nemá vůči Městu nějaký dluh. 

Na otázky odpověděl 
člen bytové komise Ing. Josef Musil

Zásady přidělování bytů ve vlastnictví města Břeclav
Rada města Břeclavi schválila podle záko-

na č. 128/2000 Sb., zákona o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů a podle zákona č. 40/1964 
Sb., občanského zákoníku ve znění pozdějších 
předpisů Zásady pro přidělování bytů v majet-
ku města Břeclavi.

ČÁST I.
Základní pojmy

Článek 1
Byt

Za byt podle těchto zásad se považuje 
místnost nebo soubor místností, které jsou 
podle rozhodnutí stavebního úřadu určeny 
k bydlení, mohou k tomuto účelu sloužit 
jako samostatné bytové jednotky a nachá-
zejí se v domech ve vlastnictví města.

Článek 2
Způsoby přidělování bytů

Město přiděluje do nájmu ze svého ma-
jetku byty:
a) podle pořadníku,
b) náhradní byty,
c) byty v obecním zájmu. 

ČÁST II.
Žádost o přidělení bytu

Článek 3
Žádost o byt přidělovaný podle pořadní-

ku může podat žadatel starší 18 let, který
a) není nájemcem ani vlastníkem jiného 

bytu, ani spoluvlastníkem rodinného 
a bytového domu, resp. jejich částí, popř. 
jiných prostor určených k bydlení,

b) jehož manžel/ka nevlastní a neužívá byt 
nebo rodinný a bytový dům, resp. jejich 
část,

c) nemá dluh vůči městu Břeclav ani 
příspěvkovým organizacím města a ne-
porušuje dobré mravy v místě trvalého 
bydliště.
 

ČÁST III.
Seznam žadatelů o přidělování bytů

Článek 4
a) Domovní správa eviduje žádosti o při-

dělení bytů podle data podání a zařazuje 

tyto žádosti do seznamu žadatelů o při-
dělení obecního bytu.

b) Žadatel podává žádost na formuláři, kte-
rý mu vydá Domovní správa. Žadatel 
je povinen vyplnit formulář pravdivě 
včetně doložených skutečností. Každá 
žádost bude před zařazením do pořad-
níku projednána v bytové komisi.

c) Pokud je ve formuláři uvedeno, že někte-
rý z údajů musí být ověřen příslušným 
orgánem, je žadatel povinen toto ověření 
zajistit na vlastní náklady.

d) Na základě výzvy Domovní správy je ža-
datel zapsaný v pořadníku povinen před 
případným přidělením bytu aktualizovat 
svou žádost.

Článek 5
Pořadník

a) Pořadník je seznam žadatelů průběž-
ně aktualizovaný. V pořadníku jsou 
žadatelé uspořádáni podle naléhavosti 
jejich bytové potřeby, která je určena 
bodovým hodnocením.

b) Návrh pořadníku odsouhlasený bytovou 
komisí bude k dispozici veřejnosti.

Článek 6
Přidělování bytů podle pořadníku

a) Podle aktuálního pořadníku rozhoduje 
o přidělení bytu rada města na doporu-
čení bytové komise. 

b) Návrh na přidělení bytu předkládá radě 
města Domovní správa se stanoviskem 
bytové komise.

c) Byty jsou přidělovány do nájmu nájemní 
smlouvou, kterou uzavírá jménem města 
Domovní správa, pověřená správou by-
tového a nebytového fondu. Odmítne–li 
žadatel převzít byt, který mu byl přidělen 
na základě jeho požadavků a odmítne–li 
provést aktualizaci údajů ve formuláři, je 
po upozornění z pořadníku vyřazen na 
dobu jednoho roku. Poté si může podat 
novou žádost.

d)  Veškeré nově uzavírané nájemní smlouvy 
při přidělení bytu se uzavírají na dobu urči-
tou 1 rok. Po uplynutí roční lhůty se nájemní 
smlouva  prodlužuje s výjimkou kdy
–  nájemce neplatí řádně nájemné,
–   nájemce narušuje občanské soužití,

–   nájemce neužívá byt bez vážných 
důvodů,

–   nájemce se stal vlastníkem rodinného 
domu, nájemcem domu nebo dalšího 
bytu,

–   nájemce získal byt na základě neprav-
divých a neúplných údajů a ty byly 
zjištěny po uzavření nájemní smlouvy,

–   porušuje jiným způsobem povinnosti 
nájemce.

Článek 7
Přidělování náhradních bytů
Náhradní byty přiděluje rada měs-

ta. Návrh na přidělení náhradních bytů 
předkládá radě města se stanoviskem by-
tové komise Domovní správa.

Článek 8
Přidělování bytů v obecním zájmu
O přidělení bytu v obecním zájmu roz-

hoduje rada města na základě předlože-
ných došlých žádostí, které byly projedná-
ny bytovou komisí. Při rozhodování o ná-
jemcích bytů přidělovaných v obecním 
zájmu rada města přihlíží zejména k po-
třebnosti žadatele pro život města a k zá-
jmu na chodu veřejné správy.

ČÁST IV.
Ustanovení přechodná a závěrečná

Článek 9
Nedílnou součástí těchto zásad je pří-

loha č. 1 Bodové hodnocení pro přidělení 
bytů podle pořadníku a příloha č. 2 Vzor 
formuláře dotazníku.

Tyto zásady nabývají platnosti dnem 
schválení radou města a nabývají účin-
nosti dnem následujícím po dni schvále-
ní zásad radou města kromě článků 5 a 6, 
které nabývají účinnosti po uplynutí 60–ti 
dnů ode dne schválení.

Tímto se ruší Směrnice, kterou se sta-
noví zásady přidělování bytů ve vlastnic-
tví města Břeclav, která nabyla účinnosti 
dne 23. 7. 1996 a Zásady pro přidělování 
obecních bytů nájemců, kteří dlouhodo-
bě neplatí nájemné, případně neoprávně-
ně nakládají s obecním bytem, které byly 
schválené radou města dne 10. 2. 1999.
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• Airbag
• Prostorný interiér 

až pro pět osob
• Možnost sklápění 

sedadel naúroveň podlahy
• Možnost odpočtu 22% DPH 

Opel. Svěží myšlenky - lepší auta.

• ABS 
• 2x airbag
• Dálkově ovládané 

centrální zamykání 
• Rádio CAR 300 

s přehrávačem 
a 6 reproduktory

• Možnost odpočtu
22% DPH 

roky záru
ka

Limitovaná série 400 vozů
Astra Caravan již od 400 000 Kč.

Opel Agila již od 214 900 Kč.

Antonín NE·POR
Autorizovaný dealer OPEL

U nemocnice 4, BŘECLAV, tel.: 519 364 416

www.auto-nespor.cz

Akce: výměna oleje
Benzinové motory za 799 Kč
Dieselové motory za 1.199 Kč

polosyntetický olej OPEL 10W-40 a olejový filtr
Platí pro osobní vozy Opel.

Poskytujeme 10% slevu na náhradní díly a příslušenství
pro vozy zakoupené v našem dealerství.

Prohlídka auta
před dovolenou za 349 KčKontrolujeme: hladinu oleje v motoru, světlometya osvětlení, stěrače a ostřikovač skela světlometů, pneumatiky a tlak vzduchu,brzdový systém, tlumiče pérování, chladícísystém motoru, rozvodový řemen a ruční brzdu.
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Práce v muzeu je hodně citovou záležitostí 

Paní ředitelko, s Vaším jménem 
si spojuje téměř každý břeclavský 
občan velkou snahu o propagaci 
kultury, umění a historie v našem 
městě. Jak to všechno vlastně za-
čalo?

Po jmenování do funkce ředitele na 
základě výběrového řízení jsem nemě-
la svou židli, natožpak místnost, budova 
byla v rekonstrukci, téměř dva měsíce jsem 
byla jediným zaměstnancem. Za pomoci 
dobrovolníků byla 18. května 1995 zaháje-
na první výstava z díla významného břec-
lavského výtvarníka Cyrila Urbana, který 
nám od počátku hodně pomáhal a byl na-
ším velkým příznivcem. Je mi líto, že již 
není mezi námi. Od počátku jsem si uvědo-
movala, že úkol, který máme před sebou, 
nebude jednoduchý. Novodobé muzeum 
bylo v okresním městě založeno poprvé 
na profesionální bázi a jeho sférou zájmů 
se stala archeologie národopisu, historie 
města, včetně dokumentace jeho součas-
ného života. V budově sice není zázemí 
k vybudování expozic, výstavní sály však 
skýtají dostatek prostoru pro krátkodobé 
výstavy, které jsou poměrně často obmě-
ňovány. Prezentují nejrůznější historickou, 
národopisnou či přírodovědnou problema-
tiku a v galerii pak rozličné druhy výtvar-
ného umění. 

Co je podle Vás pro lidi hlavním 
přínosem a o které činnosti muzea 
a galerie je z řad návštěvníků nej-
větší zájem?

Muzejnictví je oborem, který se podílí 
na shromažďování, uchovávání a ochra-
ně značné části movitého kulturního dě-
dictví naší republiky „in fondo“ a na vy-
tváření obrazu přírody a dějin společnosti 
od počátku lidské civilizace. Zmíním fakt, 
že v lednu 2003 schválila vláda usnesení 
č. 87 o Koncepci účinnější péče o movité 
kulturní dědictví, vlastně koncepci rozvo-
je muzejnictví na léta 2003 – 2008. Tato 
skutečnost je motivující, protože člověk 
mohl nabýt pocitu, že se na nás poněkud 
zapomíná. Vláda nyní proklamuje důle-
žitost oboru. Návštěvníci se nejvíce zají-
mají o výstavy a vybírají si podle svého 
naturelu. Mohu snad prohlásit, že naše 
výstavy jsou na vysoké úrovni odborné 
i výtvarně sdělné. Myslím, že máme stálý 
a poměrně široký okruh příznivců a co je 
potěšující, na prohlídky chodí často ško-
ly, nejen břeclavské, ale i z okolních obcí. 
Velký zájem je o Pohansko. Jezdí sem 
hodně turistů a místní občané zde odpo-
čívají v krásném prostředí. Musíme však 
dbát na skutečnost, že se nacházíme v les-
ní oboře a dodržovat určitý režim. O vý-
stavy v synagoze je také velký zájem. Vý-
stavní kalendář mám zaplněný až do roku 
2005. Různé další kulturní akce, koncerty 

a přednášky, navštěvuje méně lidí, než by-
chom si představovali.

Nemá na Vás malý zájem o někte-
ré akce demotivující vliv? 

Určité pocity marnosti v tomto směru 
se snažím záměrnou prevencí, zhlednutím 
pěkné výstavy či vlastní prací (archeolo-
gickými výzkumy, přípravou výstavy, zá-
měrnou heuristikou a akvizicí) eliminovat. 
Když se pak něco podaří a někdo přijde, 
pochválí, přinese do muzea nějaký před-
mět jako dar, mám hned lepší náladu. Za 
své letité praxe jsem v muzeích poznala 
mnoho absolutně zapálených kolegů, ne 
příliš honorovaných, ale citově bytostně 
spjatých se svým zaměstnáním. Pochá-
zím z města, kde má muzejnictví dlouho-
leté tradice. V Břeclavi vnitřně cítím ur-
čitou odlišnost v přístupu, ale nedovedu 
ji správně defi novat. Vzhledem k historic-
kým skutečnostem jsem věděla, že zpočát-
ku oslovíme jen menší skupinu občanů, 
ale věřila jsem, že postupem času se bude 
situace zlepšovat. Ono se to vše mění, ale 
pomaleji, než jsem očekávala. 

Jak to tedy s institucemi muzej-
ního typu vlastně vypadá?

Hlavním smyslem muzeí je shromaž-
ďování a uchovávání sbírek a to ze dvou 
hlavních důvodů. Jakékoliv další využi-
tí hmotných dokladů předpokládá jejich 
existenci a v trvalém uchovávání sbírek je 
role muzeí nezastupitelná. Musíme si však 
uvědomit, že sbírky nebudujeme pro sebe, 
ale pro společnost, která nás platí a vydr-
žuje a my jí za to musíme svou prací po-
skytovat protihodnotu. Soukromníci a ji-
né instituce mají také mnoho předmětů 
obdobného charakteru, ale u nich není 
nijak zajištěna ona trvalost. Se sbírkami 
se musí dále pracovat, protože nejsou sa-
moúčelné. Pro lepší pochopení lze uvést 
srovnání s archivy. Také přechovávají „sta-
ré věci“, výstavy nedělají a jejich existenci 
nikdo nezpochybňuje, mají význam pro 
společnost a lidé zde mohou např. pátrat 
po svých předcích. Muzejní sbírky mají 
význam pro vědu a pro praxi, všeobecně 
se však o něm méně ví, což je možná jis-
tý dluh muzejníků. Výstupy sbírkotvorné 
činnosti muzeí jsou ovšem rozmanitěj-
ší. V regionu jsou muzea centrem vědy, 
vlastivědy, kultury a pramenem informa-
cí všeho druhu, představují jakási středis-
ka občanských iniciativ, soukromého sbě-
ratelství a jsou šancí pro pozůstalé, kteří 
o zděděnou sbírku nemají zájem. 

Jak je na tom Vaše příspěvková or-
ganizace po ekonomické stránce?

Rozpočet muzea představuje zhruba 
0,6% rozpočtu města, které, jak je nyní 
veřejně diskutovaným tématem, tíží dlu-
hy. S ohledem na vše, co jsem předchozí-
mi řádky chtěla sdělit v kontextu rozvoje 

kultury ve městě a rámci smysluplného za-
bezpečování fundamentálních článků mu-
zejní činnosti, je náš současný rozpočet od-
povídající. Dovedla bych si představit více 
peněz, které by zase zpětně mohly přinést 
větší příjmy, u nichž se pohybujeme zhru-
ba na 10%. Musíme šetřit, ale naše vlastní 
příjmové možnosti jsou poměrně omeze-
né. Můžeme zvyšovat vstupné, pronajímat 
prostory, hledat sponzory, připravovat ko-
merční akce, ale podle mých zkušeností 
se efekt nemůže dostavit okamžitě, máme 
poněkud omezené kapacity a navíc je tře-
ba naplánovat účel a smysl, pro který jsme 
byli jako nonprofi tní instituce zřízeni.

Na co se příznivci umění a kultu-
ry mohou těšit do budoucna, jaké 
máte plány? 

Plánujeme v našich reálných možnos-
tech. Přáním je vybudovat hodnotnou 
expozici národopisu Podluží, protože si 
to jistě zaslouží. Vybudování expozice 
však není levnou záležitostí. Jak už jsem 
mnohokrát uváděla, Pohansko předsta-
vuje pro rozvoj turistiky v Břeclavi jednu 
z mála možností. Bylo dobré v započatých 
aktivitách pokračovat, i přes určité problé-
my. Ve světě je rekonstrukční archeologie 
značně ceněna, v Čechách se již také roz-
víjí a na Moravě jsme byli jedni z prvních. 
Za dva roky nás čeká první kulatější výro-
čí – 10 let vzniku muzea, kterému bychom 
chtěli věnovat náležitou pozornost. Mám 
jistou představu, kterou zatím nechci příliš 
zveřejňovat, přemýšlím o ní a hledám fi -
nanční zdroje již nyní. Je to dlouhodobější 
záležitost, mravenčí práce, jako konec kon-
ců v oblasti celého muzejnictví. Vyžaduje 
odborné znalosti a zejména citovou anga-
žovanost nad rámec běžného plnění kaž-
dodenních pracovních povinností. 

Pavel Kašuba

PhDr. Evženie Klanicová vystudovala fi lozofi ckou fakultu Masarykovy univerzity 
Brno, obor archeologie a historie. Po ukončení studií s Cenou rektora University J. E. 
Purkyně pracovala jako vědecká pracovnice Archeologického ústavu AV ČR a podí-
lela se na realizaci výzkumů a zpracování materiálu z velkomoravského hradiska Mi-
kulčice. V roce 1990 nastoupila jako odborný archeolog do Regionálního muzea v Mi-
kulově, odkud přešla v roce 1995 do Břeclavi. 

PhDr. Evženie Klanicová
Funkce: ředitelka Městského muzea 
a galerie Břeclav
Předchozí zaměstnání: Regionální 
muzeum Mikulov 
Záliby: zálibou je vlastní profese – his-
torie a archeologie a s tím související 
četba, cestování za poznáním, také ruč-
ní práce – pletení, háčkování, dekorace
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Starobřeclavští hasiči převzali nové vozidlo
Klíče od moderního zásahového vozidla převzal velitel sboru 

dobrovolných hasičů Stará Břeclav Josef Košulič od místostaros-
ty Pavla Dominika. „Auto nám vyrobili přesně podle našich po-
třeb a přání. Obměna techniky je v našem případě nutná, pro-
tože k požárům vyjíždíme s vybavením, jehož stáří se pohybuje 
kolem třiceti let. Z moderní výbavy vozidla oceníme například 
vysokotlaké čerpadlo, které hasí oheň především svým tlakem 
o výkonu 40 atmosfér. Čerpadlo šetří vodu a tím nedochází k po-
škozování okolí požáru nadměrným promáčením. Dále má vo-
zidlo hydraulické vyprošťovací zařízení pro případy autohavárií 
a také turboventilátor, který slouží k vytláčení dýmu z uzavře-
ných prostor. Hasič tak při zásahu nemusí nést zvlášť dýchací 
přístroje pro ohrožené lidi. Vymožeností má však vozidlo daleko 
víc. Chtěli bychom za něj poděkovat zejména bývalému starosto-
vi Miroslavu Ondrušovi a také celému minulému zastupitelstvu. 
Naše výjezdová jednotka je na nové auto patřičně pyšná. Není 
však jenom pro nás, je tady především pro lidi, kterým poskytu-
jeme pomoc“, řekl Josef Košulič. Starobřeclavská výjezdová jed-
notka má devatenáct členů, z toho sedm profesionálních hasičů. 
Nejstarším členem výjezdovky je Vojtěch Škrobáček, který se ve 
svých 66 letech stále aktivně účastní každého výjezdu.  (pk)

Nové vozidlo pokřtil láhví sektu starobřeclavský lidový zpěvák, jeden 
z bývalých městských zastupitelů Jožka Černý. 

Břeclavské poště chybí bezbariérový přístup

TEMPOS pracuje již 10 let
Společnost TEMPOS Břeclav vznikla před 10 lety, kdy 100% vlast-

níkem bylo Město Břeclav. Za dobu existence jsme provedli několik 
zásadních změn jak v oblasti podnikatelských aktivit tak i v oblasti 
vnitřního řízení společnosti. Ze zdrojů společnosti, úvěrů ze Státního 
fondu Životního Prostředí a půjčky Města Břeclavi se nám podařilo 
vybudovat dotřiďovací linku, kterou od roku 1996 provozujeme včet-
ně vybavení všech sběrných míst k dotřiďování odpadů. Provozujeme 
sběrný dvůr, mobilní sběrný dvůr a jiné služby. Od 20. prosince 2002 
je naše společnost držitelem certifi kátů ISO 9001 a ISO 14001.

Společnost TEMPOS Břeclav, se snaží aby každý zaměstnanec 
na svém úseku cítil odpovědnost za činnost, kterou pro město Břec-
lav provádí, aby se cítil odpovědný za fi nanční prostředky získávané 
od občanů Břeclavi a prováděl práce a služby v odpovídající kvalitě, 
rychle a ke spokojenosti všech občanů. Určitě, ten kdo bude chtít, 
nalezne v naší činnosti mnoho pozitivního, ale samozřejmě na dru-
hou stranu i nedostatky, které se však snažíme odstraňovat podle 
připomínek občanů Města Břeclavi i ostatních zákazníků. Usilujeme 
o spojení dlouholetých zkušeností, fi nančních prostředků a moder-
ní technologie. Cílem je vytvoření vhodné regionální fi rmy, která je 
schopna v největší možné míře minimalizovat odpad ukládaný na 
skládky, tak jak určuje zákon. Další snahou je využití jednotlivých 
složek odpadu, jako druhotné suroviny a tímto směrem také působit 
na jednotlivé producenty a to jak na občany tak i fi rmy. 

Zaměřujeme se také na výchovu dětí ve školách, kde jsme v mi-
nulosti provedli více jak 400 přednášek. Musím zdůraznit, že není 

ještě plně využíván servis otevřeného sběrného dvora v sídle spo-
lečnosti na Sovadinově ulici, kde může každý občan v době: úterý, 
čtvrtek od 7.00 – 19.00 a sobota od 7.00 – 17.00 přivést jakýkoliv od-
pad, tříděný (papír, plasy, sklo), nebezpečný odpad, ledničky, televi-
ze, nábytek, bytové vybavení a celou řadu dalších odpadů bezplatně 
v rámci paušálu, který platí Město Břeclav (tzv. na hlavu), za úplatu 
pak pouze stavební suť a pneumatiky. 

Nemusíte tedy čekat na svoz odpadů, svoz tříděného odpadu a při-
vést tyto odpady v určenou dobu přímo do sídla naší společnosti. 
Rovněž tak se na Vás obracím o pomoc při řešení dohledu nad ne-
zodpovědným přístupem k likvidaci odpadů některých občanů a fi -
rem, kteří svou činností nepříznivě působí nejen na životní prostředí 
ve městě, ale i na celkovou ekologii krajiny, čímž způsobují nemá-
lo komplikací a problémů při odstraňování negativních následků. 
Mám za to, že i paušál 350 Kč za každého občana (0,95 haléřů/den) 
je krajně podhodnocený, s ohledem na poskytovaný servis. V oblas-
ti svozu a likvidace odpadů se mí jeví, že cena 1,45 Kč/den, by byla 
přiměřená k prováděným službám. 

Společnost TEMPOS Břeclav a.s., je vysoce specializovanou 
fi rmou, která kromě již uvedených činností dále provádí recyk-
laci stavební sutě, svoz a likvidaci nebezpečných odpadů, opravy 
a údržbu veřejného osvětlení a místních komunikací, přepravu 
materiálu, zemní práce, strojní a ruční metení MK, stavební čin-
nost, údržbu zeleně a další služby místního významu.

Kontaktní místo a sídlo společnosti: Sovadinova 2, 690 94 
Břeclav tel./fax: 519 373 700

Miroslav Hyrš 
ředitel TEMPOS Břeclav, a.s.

Na setkáních, která se konají přibližně jednou za dva měsí-
ce mají břeclavští občané možnost vznést dotazy k tématu, kte-
ré je zajímá a také klást připomínky, či podněty co by se v na-
šem městě mohlo zlepšit. Vždy s nimi diskutuje osobně starosta 
Dymo Piškula a někteří další členové vedení města. Na setkání, 
které se konalo 2. června, se starostou debatovali také zástupci 
svazu zdravotně postižených. Přišli se zeptat na konkrétní vý-
sledky svých připomínek, které vznesli na minulém sezení. Ty 
se týkaly úprav některých městských komunikací, tak aby byl 
umožněn přístup vozíčkářům a postiženým občanům. Město na 
tyto požadavky okamžitě reagovalo a zajistilo úpravy silničních 
ostrůvků navazujících na přechody pro chodce a sice u hlavní 
pošty a Gumotexu. Tuto zprávu občané s povděkem uvítali. Věc, 
kterou městský úřad samostatně vyřešit nemůže, je chybějící bez-
bariérový přístup do budovy České pošty, která patří k úřadům 
postiženými nejvíce navštěvovaným. Starší a postižení občané 

se potýkají s problémem přístupu na hlavní poštu, protože pře-
pážka se nachází v prvním poschodí. Dle informace obvodního 
ředitele České pošty Vladimíra Salveta je hlavní problém v tom, 
že pošta nemá na vybudování bezbariérového přístupu peníze. 
Vedení pošty se tímto problémem zabývalo již dříve. Úpravy 
proběhly na poště v Poštorné a řešitelná situace je na poštách 
v Ladné a Charvátské Nové Vsi. Do budovy pošty u náměstí in-
vestovat nechtějí, protože nejsou jejími vlastníky.

Dále občany nejvíce trápí auta parkující na zelených plochách, 
na chodnících a také před kulturním domem, kam najíždí přes 
přechod pro chodce. Tato zjištění byla předána k řešení měst-
ské policii. 

Mluvilo se též o nedostatečném značení ulic a domů v Břec-
lavi. V příštím, srpnovém čísle budeme informovat o tom, jaká 
jsou předepsaná pravidla značení a kam se mohou občané ob-
rátit se svými dotazy a připomínkami v této věci.   (pk)
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Na úseku činnosti odboru sociálních 
věcí došlo v důsledku reformy veřejné 
správy od ledna letošního roku k určitým 
organizačním změnám a to spojením kom-
petencí bývalého referátu sociálních věcí 
okresního úřadu a pravomocí odboru so-
ciálních věcí, školství, kultury a sportu 
městského úřadu. 

Současný odbor působí v prvním po-
schodí hlavní budovy městského úřadu. 
Zákonem stanovené druhy dávek v ob-
lasti sociální péče a služeb poskytuje cel-
kem 22 pracovníků ve dvou odděleních. 
Odborem je současně řízen domov pro se-
niory, azylový dům, jídelny pro důchodce 
v Ladné, Charvátské Nové Vsi, Poštorné 
a Břeclavi. Dále je naším odborem zajiš-
ťována pečovatelská služba pro potřebné 
občany města. Odbor je řízen Mgr. Zdeň-
kem Janíčkem. 

Oddělení dávek sociální péče vede 
Ing. Božena Švejdová a vyplácejí se zde 
následující dávky sociálně potřebným ne-
zaměstnaným a rodinám s nezaopatřený-
mi dětmi, dávky k překrytí mimořádně 
obtížných poměrů, jednorázové peněžité 
a věcné dávky starým a nebo těžce zdra-
votně postiženým občanům, příspěvek na 
zvýšené životní náklady (kompenzační po-
můcky), příspěvek na individuální dopra-

vu a příspěvek při péči o blízkou nebo ji-
nou osobu. Žadatele o výše uvedené dávky 
vyřizují dle jednotlivých obcí pracovnice 
uvedená v tabulce.

Oddělení sociálně právní ochrany dětí 
a služeb vede Dagmar Gasnárková a spolu 
s kolegyněmi Křivovou, Virgovičovou, Ho-
lobrádkovou a Soukupovou se zabývá: 
–  problematikou zastupování nezletilých 

dětí při soudních řízeních, výchovou 
a výživou dětí před a po rozvodu

–  poskytováním výchovného a poraden-
ských služeb manželům, rodičům, dětem 
a těhotným ženám

–  vyhledáváním ohrožených dětí, řešením 
situace týraných a zneužívaných dětí 

–  podáváním návrhů na umístění do dět-
ských domovů, šetřením v rodinách
Současně se zde podávají žádosti a ná-

vrhy na osvojení, pěstounskou péči, pří-
padně na výživu nezaopatřeného dítěte.

Činností na úseku poskytování peně-
žitých a věcných dávek občanům spo-
lečensky nepřizpůsobivým, azylového 
ubytování a zprostředkování ambulantní 
terapie pro drogově závislé, pomocí při 
řešení problémů národnostních menšin 
či sociálně patologických jevů nezletilců 
a mladistvých jsou pověřeni RNDr. Rad-
kovič a S. Strachoň. Na tomto oddělení je 

zajišťována také péče 
o těžce zdravotně po-
stižené občany a civil-
ní služba prostřednic-
tvím A. Štětinové a R. 
Hübnera.

Co to jsou dáv-
ky sociální péče ?

Pod tímto pojmem 
se rozumějí dávky po-
skytované z důvodu 
nízkého příjmu, upra-
vené zákonem o soci-
ální potřebnosti, kte-
ré veřejnost zná pod 
nesprávným názvem 
„dávky do životního 
minima“. Veřejnost 
se často mylně domní-
vá, že občané mají ná-
rok na dávku sociální 
péče ve výši rozdílu 
mezi svým příjmem 
a životním minimem, 
tj. na „doplacení pří-
jmu do výše životního 
minima“. Platné práv-
ní předpisy nezaklá-
dají nárok na „dopla-
cení do výše životní-

ho minima“, ale odlišný způsob stanovení 
výše dávky. Dávky sociální péče se pod-
le zákona o sociální potřebnosti poskytu-
jí v peněžité nebo věcné, jednorázové, či 
opakující se formě. Při rozhodování o výši 
dávky sociální péče podle zákona o soci-
ální potřebnosti se přihlíží k částkám ži-
votního minima, k příjmu, ke skutečným 
odůvodněným nákladům na zabezpečení 
výživy a ostatních základních osobních 
potřeb a nezbytných nákladů na domác-
nost občana, k majetkovým poměrům, zda 
občan uplatnil nárok na dávky nemocen-
ského nebo důchodového pojištění, dávky 
státní sociální podpory, výživné. 

Kdy se občan považuje za sociál-
ně potřebného?

Tehdy, jestliže jeho příjem nedosahuje 
částek životního minima a nemůže si pří-
jem zvýšit vlastním přičiněním, zejména 
vlastní prací a to vzhledem ke svému věku, 
zdravotnímu stavu nebo jiným vážným dů-
vodům. Podmínka příjmu pod hranicí ži-
votního minima neplatí vždy a nezname-
ná automatické přiznání dávky. Přihlíží 
se k celkovým majetkovým a sociálním 
poměrům občana. Dávky sociální péče 
naplňují právo na pomoc v případě, že se 
občan ocitl v situaci hmotné nouze.

V roce 2002 bylo na dávkách sociál-
ní péče vyplaceno celkem 81 261 503 Kč 
(v souhrnu za Městský úřad i bývalý 
Okresní úřad) sociálně potřebným obča-
nům. V letošním roce za 1. – 5. měsíc bylo 
našim odborem  vyplaceno na dávkách so-
ciální péče celkem 35 470 206 Kč. Podrob-
nější informace o veškeré činnosti odboru, 
včetně formulářů a nezbytných dokladů je 
možno získat buď na internetových strán-
kách města www.breclav.org, nebo u které-
hokoliv pracovníka odboru.

jméno 
pracovnice

spádová obec, ulice
číslo 

kanceláře

Ing. Švejdová 
(vedoucí)

Břeclav 107

Blažejová Poštorná 107

Crhová CH. N. Ves, Podivín 104

Formánková Valtice, Hrušky 109

Gavendová Mor. N. Ves, Mor. Žižkov 108

Chymiaková
Břeclav 3, ul. Nádražní 

a Nár. hrdinů
104

Zlámalová Na Valtické, ul. Slovácká 101

Mgr. Ivanová Rakvice, Lednice, Kostice 109

Pardovská Břeclav 2, Hlohovec 102

Šebková

V. Bílovice, Zaječí, Bulhary, 
Ladná, Břeclav 2, 

ul. Kpt. Jaroše, Chodská, 
Kosmákova, K. H. Má-

chy J. Opletala

108

Votavová Lanžhot, Tvrdonice 108

Šmídová

pečovatelská služba, pořadní-
ky v domově důchodců a do-
mě s pečovatelskou službou, 

ekonom 

102

Profi l odboru sociálních věcí městského úřadu

Mgr. Zdeněk Janíček

Pečovatelská služba pro občany města
Péči o seniory, těžce zdravotně postižené občany i o rodinu 

a děti, kteří nejsou schopni si sami obstarat nutné práce v domác-
nosti a další životní potřeby, zajišťuje město Břeclav dle platného 
zákona  číslo 114/1988 Sb., v samostatné působnosti.

Tato činnost je realizována administrativně odborem sociálních věcí 
a v provozu je od roku 1993 prostřednictvím dvou organizací za úhradu 
a sice Oblastní charity  Břeclav a Remedie Břeclav, kterým na tuto čin-
nost město poskytuje ročně nemalé fi nanční dotace. V roce 2002 tyto 
příspěvky činily 2,3 milionu korun a na letošní rok bylo vyčleněno již 

2,6 milionu korun. Vzhledem k uvedené skutečnosti provedli v průbě-
hu měsíce května pracovníci odboru sociálních věcí na obou organiza-
cích metodické šetření efektivity čerpání dotací. Zejména se zjišťovalo 
zda se dotace čerpají dle platných právních norem a ověřovala se úro-
veň poskytovaných služeb. Bylo zjištěno, že obě organizace poskytují 
úkony pečovatelské služby (koupel, osobní hygiena, rozvoz obědů, ná-
kupy, žehlení, doprovod k lékaři apod.) na velmi dobré úrovni. Z vyjá-
dření samotných klientů i jejich rodinných příslušníků vyplynula spo-
kojenost s úrovní péče, ochotou a profesionalitou poskytovatelů, za což 
jim patří poděkování.

Mgr. Zdeněk Janíček, vedoucí odboru sociálních věcí
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OD 23. ČERVNA ZAHÁJENO 
PŮJČOVÁNÍ LODIČEK S MOTOREM

(BEZ PRŮKAZŮ)

SECOND HAND TEXTIL 
SETEX

KAŽDÉ PONDĚLÍ
NOVÉ ZBOŽÍ – 1500 ks

OD STŘEDY AKČNÍ CENY
Až 10,– Kč / KS

Nám. TGM 9, Břeclav
1. patro,
NAD ELEKTRO NOSRETI

Fear Me.

Nové Audi A3. Naostro.

Motory nového Audi A3 vyvolá-
vají respekt. Audi A3 nabídne
až ohromujících 250 k (3.2 V6)
a nové nejpokročilejší techno-
logie TDI® a FSI®. Dynamické
vlastnosti podtrhuje quattro®

a DSG® Direct Shift Gearbox.
Vyzkoušejte si zaručeně ostrou
jízdu s motory nevídané 
energie pod kapotou sami!

... již od 560 000 Kč!

Rádi Vám nové Audi A3 osobně
představíme v našem 
autosalonu.

TOP CENTRUM car
Strážovská 958, 697 01 Kyjov
Tel.: 518 614 445
www.topcentrumcar.cz
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Městské muzeum a galerie

Když jsme se z popudu, dnes již bohužel zesnulého, významného 
břeclavského výtvarníka Cyrila Urbana zamýšleli, jakým směrem se 
ubírat v naší galerijní činnosti a v daných souvislostech rovněž zviditel-
nit město Břeclav v očích nejen uměnímilovné veřejnosti, netušili jsme, 
kolik mravenčí práce, ale také kolik radosti a krásy nás čeká. Vždyť gra-
fi ka v sobě skrývá tolik mnohoobsažnosti a rozmanitosti, tolik pestros-
ti uměleckých postupů, jímž odpovídá i různorodost námětová, barev-
nostní a formátová. Snad mohu říci, že první ročník bienále drobné gra-
fi ky GRAFIX Břeclav 2001, kterého se zúčastnilo přes šedesát autorů, 
představoval vcelku úspěšný počin. Vznikla specializovaná přehlídka 
komorní grafi cké tvorby na pomezí tří států, jakož i nová prezentační 
příležitost k porovnání prací vytvořených klasickými grafi ckými tech-
nikami s novými tendencemi a zároveň byly položeny základy specia-
lizované galerijní sbírky břeclavského muzea. Druhý ročník bienále byl 
a je koncipován na podobném principu jako předešlý s vědomím, že je 
třeba dále se zamýšlet nad budoucím charakterem celého podujetí. Vý-
sledky druhého ročníku Bienále dokládají, že význam Grafi xu již přesá-
hl hranice regionu. Obeslalo jej o dvacet pět autorů více, tedy celkem 88 

umělců, mezi nimi i žijící klasikové české grafi cké tvorby, např. Jaroslav 
Serých, Jaroslav Sůra, Jiří Sindler, Olga Cechová a další. Významným 
uznáním této aktivitě je také rozhodnutí předsednictva Unie výtvarných 
umělců České republiky udělit odbornou porotou vybranému umělci 
Cenu Unie výtvarných umělců ČR za špičkové výtvarné a technické 
provedení v klasické výtvarné grafi cké technice. Cenu získala Markéta 
Prachatická z Prahy. Kromě tří hlavních cen udělila porota také 12 oce-
něných, mezi nimiž byli tři břeclavští výtvarníci.

Všichni zainteresovaní věří, že energie vložená do přípravy bi-
enále přinese své plody nejen muzeu a galerii, ale také městu, kte-
ré bylo v meziválečné době významným polygrafi ckým a bibliofi l-
ským centrem Moravy. Chtěli bychom v roce 2005 nabídnout účast 
umělcům ze sousedních zemí a koncipovat třetí ročník bienále již 
jako středoevropské setkání.

Město Břeclav a Městské muzeum a galerie v Břec-
lavi děkuje Československé obchodní bance, poboč-
ce Břeclav jako generálnímu sponzorovi celé akce.

PhDr. Evženie Klanicová

Bienále drobné grafi ky GRAFIX – Břeclav 2003

Městská knihovna informuje

„Starosti pana starosty“ 
(aneb Naše město) – to byl název tradiční besedy, kterou uspořá-

dala městská knihovna v úterý 11. června. Tentokrát se sešli v dět-
ském oddělení knihovny se starostou města Břeclavi Ing. Dymo Piš-
kulou žáci 9. tříd ZŠ Kupkova a z jejich četných dotazů bylo zřejmé, 
že jim rozhodně není lhostejné, v jakém městě žijí. Zajímala je jak 
situace na sídlišti Valtická, tak stav komunikací, pohotovostní služ-
ba v nemocnici, otázky bezpečnosti na břeclavském koupališti, po-
řádku ve městě, možnosti sportování a řešení mnoha dalších pro-
blémů. Pan starosta zasvěceně pohovořil o systému vedení města, o 
práci městské rady a zastupitelstva, trpělivě odpovídal na všechny 
zvědavé otázky a ochotně se podělil nejen o svoje starosti, ale i o svo-
je radosti a prozradil dokonce i to, co trápilo v době dospívání jeho 
osobně. Nakonec došlo i na Evropskou unii a na to, jak je důležité 
učit se, zejména cizí jazyky.

(foto archiv knihovny)

Dne 5. srpna 
uplyne 40 let od 
předčasné smrti 
jihomoravského 
básníka, spisova-
tele a překladatele 
Otokara Žižky. 

 Narodil se 
27. prosince 1907 

v Poštorné a už od mládí trpěl nemocí zdědě-
nou po svém otci, tuberkulózou. Za středoškol-
ských studií na břeclavském gymnáziu založil 
jako septimán literární měsíčník Luna, v ně-
mž otiskoval své literární pokusy. Tehdy také 
vyšla jeho básnická prvotina s názvem Květ 
ve váze. Dva roky se věnoval studiu teologie, 
později studoval na fi lozofi cké fakultě v Brně. 
V průběhu okupace odešel i se svou ženou Rů-
ženou Žižkovou na Třebíčsko, kde oba působi-
li jako učitelé a spolupracovali také při tvorbě 
lyriky. Po válce se v roce 1945 odstěhovali do 
Prahy, kde Otokar Žižka získal doktorát na 
Filozofi cké fakultě Univerzity Karlovy a stal 
se nejprve knihovníkem a později ředitelem 
knihovny Lékařské fakulty Univerzity Kar-
lovy. V závěru svého života pracoval na kni-

ze pověstí z Břeclavska, která měla vyjít pod 
názvem Luční kvítí. Čtenáři se jí však již ne-
dočkali. PhDr. Otokar Žižka zemřel v Praze 
v srpnu 1963 na následky tuberkulózy. Podle 
svého přání je pochován v rodinné hrobce na 
hřbitově v Poštorné. Ovlivněn Wolkerem, So-
vou a Březinou (odtud pseudonym S. Březen-
ský) psal Otokar Žižka sociální poezii a poz-
ději i poezii milostnou. Patřil k nejznámějším 
a nejtvořivějším moravským literátům. Sám 
byl autorem 25 vydaných básnických sbírek 
a se svou ženou Růženou spoluautorem dal-
ších. Překládal francouzskou, čínskou a per-
skou poezii. Mezi jeho nejcennější díla patří 
kromě prvotiny Květ ve váze sbírky Jižní Mo-
rava, Konec slavnosti, Elegie, Zaklínač, Jaru 
našeptáno, Vína, Vůně jablek aj. Vydával ne-
jen své práce, ale založil také několik edic, ji-
miž pomáhal na svět novým talentům. Při-
spíval do mnoha literárních časopisů a novin, 
zejména pak do brněnských Lidových novin a 
pražského literárního týdeníku Zvon. Otokar 
Žižka patří bezesporu nejen k nejvýznamněj-
ším poštorenským rodákům, ale také k nejpo-
zoruhodnějším osobnostem literární kultury 
našeho regionu.

A kdybych na tebe zapomněl
 ty moje Poštorno

po stopách hvězd bys přišla za mnou…
O.Žižka - Tiché verše (úryvek)

Vzpomínka na poštorenského básníka Otokara Žižku

Důležitá upozornění
Městská knihovna sděluje všem svým 

návštěvníkům, že provoz knihovny bude 
z důvodů řádných dovolených (a dlou-
hodobé nemoci knihovnice v Poštorné) 
o prázdninách změněn:
–   Každý pátek v měsících červenci a srp-

nu bude hlavní budova knihovny na 
ulici Národních hrdinů uzavřena. 

–   V červenci a srpnu bude provoz pobočky 
knihovny v Poštorné otevřen 2 × týdně, 
a to v pondělí a ve čtvrtek, vždy od 9.00 do 
12.00 hodin a od 13.00 do 18.00 hodin.

–   V ostatních pobočkách knihovny, tj. v Ladné, 
ve Staré Břeclavi a v Charvátské Nové Vsi 
bude zavřeno krátkodobě, a to dle dovole-
né příslušné knihovnice. Konkrétní termíny 
budou vyvěšeny přímo na pobočkách.
Mgr. Marta Ondrášková, ředitelka MK
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Malovaní hrdinové dětských knížek
v břeclavské městské knihovně

Základní škola Břeclav, Slovácká 40

nabízí kurzy
Anglického jazyka PRO ZAČÁTEČNÍKY

Lektor: Mgr. Daruše Gigerichová 
 Mgr. Aleš Kudlík
Vyučovací den: úterý nebo čtvrtek (podle zájmu)
Vyučovací doba: 30 × 2 vyučovací hodiny
Zahájení: úterý 23. září 2003 v 16.00 hodin
Místo: ZŠ Břeclav, Slovácká 40
Učebnice: Talk to me
Kurzovné: 2 400 Kč

Německého jazyka PRO ZAČÁTEČNÍKY
Lektor: Mgr. Eliška Dřímalová
Vyučovací den: úterý nebo středa (podle zájmu)
Vyučovací doba: 30 × 2 vyučovací hodiny
Zahájení: středa 24. září 2003 v 16.00 hodin
Místo: ZŠ Břeclav, Slovácká 40
Učebnice: Sprechen Sie Deutsch
Kurzovné: 2 400,- Kč

Práce na PC pro uživatele – ZAČÁTEČNÍKA
Lektor: Mgr. Milan Klim
  Mgr. Šárka Čeperová 
Vyučovací den: úterý nebo středa (podle zájmu)
Vyučovací doba: 30 × 2 vyučovací hodiny
Zahájení: úterý 23. září 2003 v 16.00 hodin
Místo: ZŠ Břeclav, Slovácká 40
Obsah: Získání základních zkušeností a doved-
ností v operačním systému Windows, při úpravě textu (Word), 
při práci a výpočtech s tabulkami (Excel), v jednoduchém gra-
fi ckém programu, při využívání internetu a el. pošty.
Kurzovné: 2 400 Kč

Bližší informace budou podány zájemcům v kanceláři ško-
ly, tel. 519 370 876.

Přihlášky společně s úhradou kurzovného proveďte v kan-
celáři ZŠ nejpozději do 16. 9. 2003. 

V případě zájmu budou otevřeny také jazykové kurzy an-
glického a německého jazyka pro mírně pokročilé – vyznačte 
prosím na Vaší přihlášce.

Osvěta pro žáky základních a středních škol
Na základě pokynů ministerstva školství by mělo být od příštího 

školního roku začleněno do osnov výuky téma ochrana člověka za mi-
mořádných událostí. Za tímto účelem vydalo generální ředitelství Ha-
sičského záchranného sboru ČR příručku, která má seznámit žáky a stu-
denty s dopadem možných následků živelných pohrom a dalších mimo-
řádných událostí způsobených lidskou činností, které mohou přivodit 
i ztráty na životech nebo majetku. Kromě příručky mají školy možnost 
zapůjčení videokazety se čtyřmi videofi lmy (Povodně a ochrana člověka, 
Havárie s únikem nebezpečných látek, Než přijede záchranka a Ochra-
na obyvatelstva za mimořádných událostí) a sice u krizového tajemníka 
městského úřadu, nebo na územním odboru Hasičského záchranného 
sboru v Břeclavi. Další informace lze získat i na internetových stránkách 
www.mvcr.cz/hasici/obcan a www.fi rebrno.cz/informace.

Setkání rodičů a žáků na ZŠ Komenského

Bílá škola v Poštorné ožila ve čtvrtek 5. června veselým 
smíchem, hlaholem a hudbou. Sešli se zde rodiče, příbuzní, 
kamarádi a učitelé, aby se na JARMARKU podívali, co 
nového jejich děti umí. Program uváděli deváťáci a jeho 
součástí bylo vystoupení mažoretek, bruslařů, tanečníků, 
zpěváků a mravenečků. Zájem upoutalo absolventní vystoupení 
deváťáků, kteří se vrhli do světa módy a výsledkem byla módní 
přehlídka od pravěku až do současnosti. Rodiče si mohli vybírat 
z velkého množství výrobků připravených dětmi ve výtvarné 
výchově, pracovních činnostech (kořenky, květináče, obrázky 
na skle a další), které nabízely prodavačky v dobových 
kostýmech. K dobré náladě přispělo i sluníčko a občerstvení. 

Mgr. Barbara Havelková
BŘECLAV, J. PALACHA 17A

(naproti hotelu Grand)

Vyšetření zraku zdarma

Velký výběr obrub 
všech cenových kategorií

zhotovení  brýlí 
na lékařský předpis i bez předpisu

Atletické úspěchy 
ZŠ Slovácká

Děvčata ze ZŠ Slovácká Li-
cie Janulíková, Hana Sklená-
řová, Nikol Nešporová, Lucie 
Smočková a Vendula Králíko-
vá reprezentovala svou školu 
v krajském fi nále atletického 
čtyřboje v Blansku. Vítězstvím 
si vybojovala postup do repub-
likového fi nále v Šumperku, 
kde kompletní tým, který po 
nemoci doplnila Markéta Ma-
láriková obsadil pěkné čtvrté 
místo.

 Mgr. Iva Jobánková

Jazyková škola
při Gymnáziu Břeclav

přijímá přihlášky do kurzů jazyků
A, N, F, R, ČJ

–  příprava ke státním jazykovým zkouškám
–  příprava k mez. zkoušce

Zertifi kat Deutsch
Cena 2 500 Kč /120 hodin ročně

–  pomaturitní studium jazyků
12 500 Kč /4 h denně

Tel.: 519 326 162, mail: pk@gbv.cz

Žáci výtvarného oboru Základní umělecké školy v Břeclavi pod 
vedením učitelky Mileny Kotrčové připravili ve vstupních prosto-
rách knihovny (přízemí a l. poschodí budovy ve dvoře) výstavu 
výtvarných prací mladších dětí na náměty dětských knížek Výsta-
va je otevřena od měsíce června a je koncipována jako cyklus ploš-
ných výtvarných prací na náměty pohádek a příběhů se zvířátky. 
Každá část cyklu bude vystavena jeden měsíc a potom obměněna 
dalšími pracemi.

Zveme všechny přátele literatury a milých obrázků.
Mgr. Marta Ondrášková, ředitelka městské knihovny
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Vážení spoluobčané,
Čas od času si zajdu na oběd do podniku ne příliš vzdáleného 

naší základně. Chodím sem rád, jednak pro příjemné prostředí, 
vzornou obsluhu a mírné ceny a samozřejmě hlavně proto, že zde 
chutně vaří. Před časem jsem si dal guláš a dostal jsem jej s dvoj-
násobnou porcí feferonek – prý proto, „aby naše městská policie 
byla ostřejší!“ Vtipnou formou bylo vyjádřeno volání břeclavské 
veřejnosti po podstatně razantnějším prosazování zákonů.

Počátkem měsíce června rozbouřila povědomí veřejnosti vý-
tržnost ke které došlo na koupališti. Záležitost byla dostatečně 
medializována, většina odsuzovala chování násilníků, některá 
periodika se pozastavovala nad chováním policie a našel se i 
názor, že „ti oškliví rasističtí plavčíci vyprovokovali mnohokrát 
trestaného recidivistu, který se chtěl právě polepšit, nevhodnou 
a urážlivou poznámkou k tomu, že pravděpodobně naplnil skut-
kovou podstatu trestného činu výtržnictví, pokusu ublížení na 
zdraví, útoku na veřejného činitele a násilí proti skupině obyvatel 
i jednotlivci“. Samozřejmě má každý právo na svůj názor a popí-
rání tohoto principu by bylo útokem na samotné základy demo-
kracie. Potíž nastává v okamžiku, kdy někteří naši spoluobčané 
se svůj „názor“ snaží prosadit pomocí rozbité láhve, jak tomu 
bylo na koupališti. Poté musí nastoupit mechanismy na ochranu 
práv a ty v prvé fázi reprezentuje policie. Mezi hlavní úkoly Poli-
cie České Republiky patří „chránit“ bezpečnost osob a majetku, 
městská policie má stanoven úkol „přispívat“ k ochraně osob a 
majetku. Obě tyto složky však musí právo prosazovat v souladu 
se zákony. V případě protiprávního jednání nastupuje mašinérie 
která se zdá průměrnému občanu těžkopádná, pomalá a nedo-
statečné. Násilník spáchá přestupek nebo trestný čin okamžitě a 
nám trvá dlouho něž jej vyřešíme a potrestáme, pokud se nám to 
vůbec podaří. Dost často dostávám otázku: „Proč se nechováte 

jako policie v USA?“ Odpověď je jasná, protože nám to současná 
legislativa a společenské povědomí neumožňuje. Ale to bychom 
se dostali někam úplně jinam než jsem původně zamýšlel. Je sa-
mozřejmě nutné reagovat na protiprávní jednání, dle mého ná-
zoru je však podstatně efektivnější protiprávnímu jednání před-
cházet. Je pozdě stavět hráz když už se voda vylévá z koryta a je 
pozdě chtít po dvou strážnících městské policie, aby rozehnali 
dav 40 rozvášněných a v mnohém případě i podnapilých osob 
z nichž se mnozí v minulosti opakovaně dopouštěli hrubého ná-
silí. Chci na vás tímto apelovat, prosím informujte nás již v po-
čátku, když máte dojem, že vznikají předpoklady k protiprávní-
mu jednání. Pokud si nejste stoprocentně jisti, že situaci můžete 
vyřešit osobně, neřešte ji, nevarujte přestupce, že budete volat 
policii, ale učiňte tak pokud možno rychle a nenápadně abychom 
měli možnost efektivně zasáhnout. 

Ing. Bohumír Smola, velitel MP Břeclav

Město najme na dlužníky exekutora
Od 1. září 2001 platí  nový zákon o soukromých exekutorech. 

Také Město Břeclav zvažuje využití služeb v této oblasti. Dosud se 
všechny pohledávky řešily podáváním návrhu na výkon rozhodnutí 
k okresnímu soudu. Nevýhodou tohoto způsobu exekuce je, že měs-
to musí přímo navrhnout jediný způsob, jakým má být exekuce pro-
vedena (například srážkou ze mzdy, odepsáním z účtu u fi nančního 
ústavu, prodejem movitých věcí apod.) Taková soudní řízení, s ohle-
dem na množství věcí vyřizovaných soudem, byla často zdlouhavá 
a pro město občas neúspěšná. Po delší době totiž nebylo dlužníko-
vi co zabavit. I když je řešení problému přes soukromého exekutora 
dražší, nespornou předností je vyšší účinnost. Exekutor si sám vybírá 
nejlepší a nejúčinnější způsoby vymáhaní dluhu, které může u jedné 
pohledávky použít současně. Samotný proces je pak i podstatně rych-
lejší. I přes schválení dvou exekutorských úřadů pro území bývalé-
ho okresu Břeclav, nebyl ještě žádný z nich obsazen. Město Břeclav 
vstoupilo v jednání s pražským exekutorem, který má zájem o ote-
vření kanceláře v našem městě již v brzké době. „Slibujeme si od 
toho jednoznačné zvýšení efektivity ve vymáhání pohledávek města, 
které v současné době činí přes 6 milionů korun. Z této částky je více 
než pět milionů řešeno soudně a zbytek mimosoudně, uzavřenými 
dohodami o splátkách a podobně. Další pohledávky v celkové výši 
přesahující 8 milionů korun řeší samostatně příspěvková organizace 
města Domovní správa“, uvedla JUDr. Fantová z právního oddělení 
městského úřadu.   (pk)

nájemné z pozemku  2 118 485 Kč 

nájemné z ostatních nemovitostí  187 199 Kč 

poplatek místní hospodářství  145 665 Kč 

splátky z prodeje bytových domů  38 415 Kč 

blokové pokuty městské policie  67 450 Kč 

přestupková komise  124 850 Kč 

pokuty – doprava  969 600 Kč 

pokuty – životní prostředí  27 400 Kč 

pokuty – živnostenský úřad  427 000 Kč 

pokuty – stavební úřad  1 452 000 Kč 

pokuty – zdravotnictví  138 000 Kč 

poplatky za odpad  52 500 Kč 

přeplatky ze sociálních dávek  372 635 Kč 

pokuty – referát sociálních věcí  124 450 Kč 

pokuty – regionální rozvoj  74 700 Kč 

celkem  6 320 349 Kč 

Pohledávky Domovní správy Břeclav k datu 30. 4. 2003
bytové prostory  5 498 234,60 Kč 

nebytové prostory  1 235 169,70 Kč 

dluhy na fakturaci  1 362 210,55 Kč 

celkem  8 095 614,85 Kč 

Informace svazu důchodců
Místní organizace svazu důchodců, 

Stromořadní 5, upozorňuje své členy na 
omezení činnosti svých služeb o prázd-
ninách: Právní poradna bude o prázdni-
nách v provozu, v měsíci září se z důvo-
du dovolené nekoná. Měření tlaku krve 
a cukru v krvi se o prázdninách provádět 
nebude. První měření se uskuteční 1. září 
od 8.00 do 10.00 hodin. Informační středy 
s možností vyzvednutí poukázek na pedi-
kúru a masáže se o prázdninách také konat 

nebudou. První možnost po prázdninách 
bude 10. září od 14.00 do 15.00 hodin. Sle-
dujte naše vývěsky na ulici Jana Palacha, 
u nádraží, nebo v Klubu důchodců na Stro-
mořadní 5, kde můžete získat podrobnější 
informace o nově konaných akcích, zájez-
dech a podobně.

Výbor místní organizace svazu důchod-
ců přeje všem svým členům o prázdninách 
a dovolených hodně pohody v kruhu rodi-
ny a nebo mezi svými blízkými, hodně slu-
níčka, ať se zase všichni po prázdninách 
setkáme ve zdraví.  Jiřina Lhotská

Ředitel zařízení a velitel MP při kontorle  a řešení bezpečnostní situa-
ce na břeclavském městském koupališti

Pohledávky města Břeclavi k datu 30. 4. 2003
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Poplatky za svatební obřady zajišťované Městským úřadem Břeclav
Svatební obřad konaný v určených prostorách a dnech stano-

vených radou města Břeclav 
–  obřadní síň v bývalé budově MěÚ Břeclav  bez poplatku
–  synagoga  500 Kč
–  výletní loď Sámo 1 000 Kč
–  na zámečku Pohansko 2 000 Kč

Svatební obřad konaný ve dnech stanovených radou města 
Břeclav mimo stanovené prostory 

(např. zahrada, restaurace apod.)  6 000 Kč
Svatební obřad konaný v určených prostorách mimo stano-

vené dny se navíc zpoplatňuje
–  obřadní síň v budově bývalého městského úřadu 3 000 Kč
–  synagoga 3 000 Kč
–  na zámečku Pohansko 4 000 Kč

Svatební obřad konaný mimo stanovené dny a prostory
 10 000 Kč
Svatební obřad konaný pro snoubence z nichž ani jeden nemá 

trvalý pobyt v matričním obvodu města Břeclav se navíc zpoplat-
ňuje částkou   3 000 Kč

Rada města zmocnila starostu popř. místostarostu k prominutí 
poplatku u svatebního obřadu konaného v časové tísni z důvodu 
zdravotního stavu snoubenců, avšak tento obřad může být ko-
nán pouze v prostorách obřadní síně bývalého městského úřa-
du, v místě bydliště, v nemocnici apod. O prominutí poplatku 
rozhodne starosta popř. místostarosta na návrh odboru správ-
ních věcí a dopravy.

Stanovené dny do konce roku 2003 pro konání sva-
tebních obřadů 

páteční obřady
27. 6., 4. 7., 11. 7., 18. 7., 25. 7., 1. 8., 8. 8., 15. 8., 22. 8., 29. 8., 

5. 9., 12. 9., 19. 9., 26. 9., 3. 10., 10. 10., 17. 10., 24. 10., 31. 10., 
7. 11., 21. 11., 28. 11., 5. 12., 12. 12., 19. 12

sobotní obřady
28. 6., 5. 7., 26. 7., 9. 8., 23. 8., 6. 9., 20. 9., 27. 9., 11. 10., 25. 10., 

8. 11., 22. 11., 6. 12., 20. 12.

Tisková konference městského úřadu
V pondělí 2. června se v zasedací místnosti městského úřadu 

uskutečnila tisková konference, na které starosta Dymo Piškula 
a místostarostové Jaroslav Parolek, Pavel Dominik a Ivan Blaho 
odpovídali na dotazy novinářů k nejdiskutovanějším tématům po-
slední doby. Byla probírána témata školství, Břeclav a ropa, roz-
počet na rok 2003, pronájmy městských zařízení a příspěvkové 
organizace TEREZA. Prostor k vyjádření dostali také vedoucí 
příslušných odborů. 

V tématu školství se nejvíce hovořilo o základní škole v Lad-
né. Připravovaná rekonstrukce se bude týkat pouze budovy školy. 
Vzniknou zde dvě malotřídky a jedno patro obsadí i děti mateř-
ské školy. „Budova mateřské školy je ve velmi špatném technic-
kém stavu a jen počáteční náklady by se vyšplhaly na 3 miliony 
korun. U budovy základní školy, která je v lepším technickém 
stavu, proběhne rekonstrukce sociálních zařízení a jídelny, což 
si vyžádá prvotní postupné náklady ve výši 800 000 korun a ná-
sledně oprava střechy, která by měla přijít na 1,5 až 2 miliony ko-
run“, uvedl Antonín Vaculík, vedoucí odboru školství, kultury, 
mládeže a sportu. 

V tématu Břeclav a ropa se mimo jiné diskutovalo o tom, zda 
je již o pokračování rozhodnuto a co přinese případné pokračo-
vání těžby jednotlivým částem města. „Rozhodnuto v žádném 
případě není. V současné době zvažujeme všechna pro a proti. 
Na tuto citlivou záležitost je potřeba dostatek času a nechceme se 
nechat zatlačit do nějakého termínu. Plánujeme informativní ná-
vštěvu obcí, kde je spolupráce s naftaři běžnou věcí. V případě, 
že se rozhodneme těžbu povolit, chceme ze získaných prostřed-
ků investovat do kulturního objektu v Poštorné a také do oprav 
kulturního domu v Charvátské Nové Vsi. Také bychom se sna-
žili prosadit, aby se naftaři podíleli nad povinný rámec i na vy-
budování cyklistické stezky v Kančí oboře. Naftaři našli na na-
šem území poměrně rozsáhlá naleziště. Zásadní otázka se tedy 

netýká jen povolení těžby na již existujících vrtech, ale také vel-
mi pravděpodobné spolupráce v budoucnu. Buď se nyní k těžbě 
přikloníme a budeme se snažit pro město získat vždy maximum, 
a nebo se budeme snažit o zamítnutí i jakékoliv další spolupráce, 
to znamená udržení lokality Kančí obory a celého města vůbec, 
nedotčené. Avšak pokud zde naftaři investovali poměrně velkou 
sumu fi nančních prostředků, hovoří se až o 50 milionech korun, 
nevěřím, že se jen tak svých nalezišť vzdají. Předpokládám, že vy-
vinou silné tlaky na to, aby se do naší lokality nějakým způsobem 
dostali“, odpověděl starosta. 

V tématu rozpočtu zazněly informace vedoucího ekonoma La-
dislava Vašíčka. „Město nechce další dluhy. Chceme mít dostatek 
prostoru pro splácení dluhů současných. Do roku 2014 musí město 
zaplatit asi 105 milionů na úrocích. To si vyžádá některé zásadní 
kroky. Uvažujeme o optimalizaci městského nemovitého majet-
ku, na jehož opravy je potřeba 50 milionů korun ročně. Další op-
timalizace by se měla týkat řízení příspěvkových organizací. Ze-
fektivňujeme správu města – každý vedoucí je nově zodpovědný 
za příjmy a výdaje svého odboru“, uvedl Vašíček. 

Pronájmem některých městských zařízení by město mělo ušet-
řit zhruba 5 milionů oproti roku 2002. Na otázku, zda se vedení 
města nebojí znehodnocení pronajímaných zařízení odpověděl 
starosta slovy: „V žádném případě nechceme šetřit na úkor kvality 
poskytovaných služeb. Smlouvy jsou postaveny vzhledem k pro-
nájemcům velmi tvrdě. V případě neplnění ujednaných podmí-
nek umožňují městu téměř okamžité převzetí absolutní kontroly 
nad konkrétním zařízením.“   

V závěru starosta pohovořil o plánech města do budoucna. Zmí-
nil se o zavádění bezpečnostního kamerového systému v našem 
městě, byly podány informace o aktuálním stavu problematiky 
obchvatu města Břeclavi. Záznam z této tiskové konference měli 
možnost břeclavští občané sledovat na kabelové televizi společnosti 
RTV 5. S touto společností byla uzavřena smlouva o zprostředko-
vávání informací podobného druhu i do budoucna.               (pk)  

Poplatky opět na scéně – většina z nás ctí svou povinnost, ale opomenutí může přijít draho
Dnem 30. června uplynula lhůta k zaplacení místního poplatku za 

provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů. Poplatek je povinen zaplatit 
každý občan s trvalým pobytem v Břeclavi bez ohledu na to, zda se 
v Břeclavi zdržuje. Dlužníkům dává městský úřad ještě možnost si 
své závazky splnit do 31. července 2003. Po uvedeném termínu bude 
všem, kteří svůj dluh nedoplatí, postupně doručen platební výměr se 
sankčním navýšením o 50%. Otálet s placením se prodraží, napří-
klad u čtyřčlenné rodiny (roční poplatek 4 × 350) se včas nezaplacený 
poplatek navýší o 700 Kč. Ze zkušenosti víme, že nemalá část občanů 
platí poplatek až na konci roku, a tím se vystavuje riziku penalizace. 
Stejnému riziku se vystavují všichni, kteří mají dle vyhlášky nárok 
na snížený poplatek (invalid. důchodci, studenti, vojáci, vícečlenné 
rodiny) a nedoložili si slevu příslušným potvrzením. Pozor na nejas-
nosti, které vznikají u dluhů z roku 2002. Pokud existuje u poplatní-

ka dluh z roku 2002, platba uhrazená v roce 2003 nehledě na záměr 
poplatníka platit rok 2003, bude automaticky (dle § 59 odst.6 záko-
na č. 337/1992 Sb., o správě daní a poplatků) použita na nedoplatky 
roku 2002 . Tím bude rok 2003 vykazovat nedoplatek a po splatnosti 
se vyměří i s navýšením o 50 %. V podstatě stejný princip je u po-
platků za  psa. U nich vypršela lhůta pro zaplacení 31. března 2003. 
I u nich město dává možnost všem těm, kteří opomněli, zaplatit bez 
navýšení nejpozději do 31. července 2003. Vyrovnat svůj závazek 
lze bezhotovostně na účet města č. 526-651/0100 (variabilní symbol 
je třeba uvést rodné číslo poplatníka, specifi cký symbol 1337 na od-
pady, příp. 1341 na psy) či hotovostně přímo na příjmové pokladně 
města. Věříme, že prodloužení lhůty k zaplacení využije maximál-
ní počet občanů, a tím se vyhnou riziku penalizace, nepříjemností 
souvisejících s vymáháním či případnou exekucí. 

Ing.Ladislav Vašíček, vedoucí ekonomického odboru
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Pamětní deska Janu Noháčovi
V sobotu 31. května si břeclavští občané připomněli význam 

celoživotního díla řídícího učitele a národopisného pracovníka 
Jana Noháče. „V roce 1887 přišel Jan Noháč do Břeclavi jako 
učitelský pomocník z Prahy. Od prvního okamžiku ho Stará 
Břeclav okouzlila. Překvapila ho skutečnost, jak moc zde byla 
ceněna česká kniha. V devadesátých letech se tu oženil. Sna-
žil se rozšiřovat vzdělání, v roce 1912 byl jedním ze zakladate-
lů soukromé měšťanské školy na ulici Kupkova. Vždy bojoval 
za spravedlnost nejen pro břeclavské obyvatelstvo, ale také pro 
obyvatele okolních obcí. Jeho nesmírnou obětavost dokazuje čin 
z dubna 1915, kdy byla zapečetěna poštorenská škola a její ře-
ditel uvězněn za domnělou velezradu. Rodiče nechtěli posílat 
děti do německé školy a proto požádali o pomoc i Břeclav. Děti 
přijala právě škola ve Staré Břeclavi, kde byl Jan Noháč řídícím 
učitelem. Pro nejmenší poštorenské děti zde zajistil domov a po-
travinovou pomoc. V období okupace se snažil o vynětí Staré 
Břeclavi z okupovaného území. Jan Noháč je jedním z hlavních 
představitelů českého národního hnutí na přelomu 19 a 20 století.  
Svou mimořádnou veřejnou a literární činností si plně zasloužil 
toho, že škola, na které v letech 1911 až 1918 působil jako řídí-
cí učitel, byla pojmenována jeho jménem. Zemřel v roce 1946“, 
pronesl na úvod Jaroslav Školl, regionální historik a bývalý ře-
ditel gymnázia v Břeclavi. 

Odhalení pamětní desky na budově Základní školy Jana Nohá-
če uspořádal starobřeclavský slovácký krúžek s podporou Města 
Břeclavi a sponzorů. Plaketu desky vytvořil akademický sochař 
Joža Úprka. Po slavnostním odhalení starostou města Dymo Piš-
kulou, se průvod krojovaných přesunul za kulturní dům ve Sta-
ré Břeclavi, kde pokračoval další program. Vystoupily zde děti 
základní školy, místní chasa, mužský i ženský sbor, dále dětský 
Břeclavánek, Břeclavan a seniorský Břeclavan Old Stars.  (pk)

Pamětní desku Jana Noháče odhalil starosta Břeclavi Dymo Piškula 
(uprostřed), který si  poté připil na zdar celé akce s předsedou pořádají-
cího Slováckého krúžku Stará Břeclav Vlastimilem Horákem (vpravo), 
dalšími dvěma břeclavskými zastupiteli Richardem Zemánkem (druhý 
zprava) s Liborem Nazarčukem (vlevo) i Šárkou Mrázovou.

Tanec byl, je a bude…
Tak nazvalo svůj již pátý projekt Pohybové studio při hudební 

škole YAMAHA Břeclav. Vystoupení shlédlo v neděli 15. června 
v domě kultury na 800 diváků. Taneční příběh vyprávěl o stu-
dentce, která měla  složit zkoušku z dějin tance, ale nemohla si 
nic pořádně zapamatovat. Při učení vystoupila z jejího plakátu 
tanečnice a provedla ji celými dějinami tance až po současnost. 
Celkem 140 dětí ve věku od 6 do 18 let ztvárnilo tance různých 
časových období s obdivuhodným citem. Neoddělitelnou sou-
částí vystoupení byly také kostýmy a rekvizity. 

Gajdoš nejlepším verbířem
Úspěšně si vedli břeclavští zpěváci a tanečníci na tradičních 

soutěžích v rámci jubilejního 50. ročníku národopisných slav-
ností Podluží v písni a tanci. V sólovém zpěvu zvítězil Jiří Mach 
z Charvátské Nové Vsi a druhý skončil Roman Suchánek z Poš-
torné. Třetí místo pak přidala v ženských duetech dvojice Jana 
Horáková - Petra Blažková ze Staré Břeclavi. V nejprestižnější 
taneční soutěži - verbuňku, vybojoval prvenství David Gajdoš 
ze Staré Břeclavi a třetí místo Jiří Mach.  Čar

Nazarčuk obhájil titul
Moravský sommelier Libor Nazarčuk z Břeclavi, reprezentující 

barvy a. s. Vinné sklepy Valtice, obhájil vítězstvím na 3. ročníku 
soutěže VINANZA TROPHY – SOMMELIER CLUB 2003 ti-
tul sommelierského mistra Slovenska. Nejmladší břeclavský za-
stupitel si tak po březnovém prvenství na prestižní soutěži Vi-
nium Victory Grand Prix sommelier Brno připsal na své konto 
další cenný úspěch a potvrdil, že v tomto oboru patří k absolut-
ní špičce v ČR.

Slovácký krúžek zve na krojový výlet
Slovácký krúžek a chasa ze Staré Břeclavi pořádají v sobotu 

12. července tradiční krojový výlet, který začne v areálu za kul-
turním domem v 20 hodin. Hraje DH Zlaťulka.

Akademie 
J. A. Komenského

Břeclav
tel.: 519 371 389

Akademie J. A. Komenského Břeclav
otevírá ve školním roce 2003/2004 jednoleté pomaturitní
jazykové studium – ANGLICKÝ A NĚMECKÝ JAZYK

V měsíci srpnu intenzivní kurzy 
ANGLIČTINY (měsíční, 4 × 2 hod. týdně) 

V měsíci září – červen kurzy angličtiny, němčiny,
španělštiny a francouštiny (2× 2 hod.)



RADNICE / 15INFOSERVIS

Město Břeclav nabízí k prodeji pozemky

Pozemky v Charvátské Nové Vsi p. č. 2159/5 o výměře 
3 141 m2, p. č. 2159/7 o výměře 1 335  2 a p. č. 2159/10 o vý-
měře 1 500 m2 vše k. ú. Charvátská Nová Ves. Tyto pozem-
ky se nachází mezi ulicí Hlavní a sídlištěm Na Valtické. Dle 
územního plánu je tato plocha vedena jako občanské vyba-
vení, funkční typ Ok – plochy pro komerční zařízení – vel-
koprodejny a funkční typ Oc – plochy pro církevní a kulturní 
zřízení. Závazek kupujícího: na nabízených pozemcích zbu-
dovat na své náklady 50 parkovacích stání a pozemky pod 
parkovištěm nebudou předmětem prodeje. Další informace 
k využití pozemků sdělí odbor rozvoje města ing. arch. Neš-
por tel. 519 311 451. Nabídky se zastavovací studií zašlete na 
odbor vnitřních věcí do 20. 7. 2003.

Pozemky u Domu s pečovatelskou službou ve Staré Břecla-
vi  část p. č. 2584/51, p. č. 2584/65, p. č. 2584/66, p. č. 2584/67 a 
p. č. 2584/68 o výměře cca 3 700 m2. Pozemky jsou územním plánem 

určeny jako lo-
kální centrum, 
jsou blíže ur-
čeny (urbanis-
tickou studií) 
k zástavbě po-
lyfunkčním do-
mem. Nejsou 
zde vybudová-
ny inženýrské 
sítě. Nabídky 
zašlete na od-
bor vnitřních 
věcí do 20. 7. 
2003.

Břeclavské centrum nemovitostí

% 519 374 042, 519 370 389, fax 519 371 016; slaviark@slaviark.cz

Člen  asociace realitních kanceláří

NABÍDNĚTE – Hledáme pro naše kli en ty rod. domky 
a byty v Břeclavi a okolí

ROZŠÍŘENÁ NABÍDKA na http://www.slaviark.cz/ 

01039 ST.BŘECLAV – obchodní obj. – prodejna.............. 2,655 mil. Kč
01038 BŘECLAV – pron. byt 2+1 s úpr., Dubič.....................7.000,– Kč
01037 SEDLEC – RD 5+1, pozemek 1.935 m2 ................. 845.000,– Kč
01018 PODIVÍN – zd. byt 2+1, sklad, garáž ......................580.000,– Kč
00946 BŘECLAV – řad. RD vh. k podnik. u hl. sil. ...........950.000,– Kč
00946 BŘECLAV – roh. RD s garáží, vh. k podnik. ...............1 mil. Kč
01003 KOSTICE – RD 4+1, zap. rek., zahrada ................. 1,055 mil. Kč
01020 M.N.VES – RD 4+1 po rek., zahrada-st. místo ........ 1,58 mil. Kč
01013 BŘECLAV – pron. kanc., příp. byt, 62 m2 v centru .. 12.000,– Kč
01008 BŘECLAV – pozemek  847 m2 na stavbu RD..........920.000,– Kč
01033 MIKULOV – vinný sklep, trať „Zlámalka“ ...................dohodou
01034 MIKULOV – vinný sklep, trať „Turold“ ........................dohodou

01035 BŘECLAV – pron. neb. pr. 120 m2, pěší zóna...........18.000,– Kč
01031 BŘECLAV – pron. obch. a kanc. prost., 86 m2.........10.000,– Kč
01036 BŘECLAV – pron. haly s rampou, 1.179 m2 .............750,– Kč/m2

01010 BŘECLAV – pron. nové haly 102 m2, pobl. centra ....11.260,– Kč
01023 BŘECLAV – pron. nebyt. prost. 52 m2 vč vyb............ 8.000,– Kč
01017 BV-POŠTORNÁ – pron. 288 m2 – výroba, sklad...... 20.000,– Kč
01025 BŘECLAV – sam. areál – adm. budova, obchody, 
 restaurace, garáže, dílny v pobl. centra.. 19,93 mil. Kč
01026 BŘECLAV – pron. dílny a neb. prost., 483 m2 .........600,– Kč/m2   
01027 VRANOVICE – pron. haly 1044 m2 a skladu 198 m2200,– Kč/m2

01028 M.N.VES – pron. haly 750, 576 a 300 m2............od 100,– Kč/m2

01030 BŘECLAV – pron. haly 380 m2, pobl. centra ........1.500,– Kč/m2

00975 VALTICE – poz. 14630 m2 v prům. zóně ...............1,165 mil. Kč
01019 ST. BŘECLAV – zahrada cca 1600 m2 ...................... 40.000,– Kč
00990 HUSTOPEČE – býv. MŠ, poz. 776 m2 v centru ..... 1,485 mil. Kč
00979 M.N.VES – prům.obj. – hala, sklad, šatny, kancel. 1,595 mil. Kč
BŘECLAV – pron. kanc., býv. MěÚ na nám TGM – volné již pouze 4 kanceláře
NABÍDNĚTE– Hledáme pro naše klienty rod. domky a byty v Břeclavi a okolí

01039 BŘECLAV
Prodejna, 
zast plocha 270 m2 

2 655 000,– Kč

01039 BŘECLAV
Pronájem haly
cca 25×50 m 

750,– Kč/m2

Turistické informační centrum nabízí

Benátská noc, která se koná 25. – 27. července, je třídenní hu-
dební a kulturní festival, složený z přehlídky předních českých 
interpretů, začínajících kapel a mnoha doplňkových sportovních 
a zábavných akcí. Benátská noc se za dobu své desetileté existen-
ce dostala do podvědomí lidem z celé republiky a právem si drží 
přední místo v popularitě hudebních festivalů pořádaných v Če-
chách, a to především díky svému pestrému programu, kvalitní-
mu technickému zajištění jak pro umělce, tak pro návštěvníky, 
tak i díky svému místu konání – Malá skála – Český ráj. Je zde i 
krytá scéna pro 4000 návštěvníků. Vstupenky pro jednorázový 
vstup stojí 300,- Kč, vstupenky pro neomezený vstup na celou 
akci stojí 550,- Kč a můžete si je zakoupit v Turistickém infor-
mačním centru v budově městského úřadu.

Jedna z nejlepších rockových skupin, skupina Elán, se představí 
v jedinečném Megakoncertu dne 20. září na Letenské pláni v Praze. 
Slovo Megakoncert určitě není zvoleno pouhou náhodou, v jeho prů-
běhu se ve zhruba 6 hodinovém programu představí mnoho známých 
a populárních interpretů – hostů. Eláni pro své fanoušky chystají nejen 
legendární hity, ale zazní i skladby z nového alba. Klasickou sestavu 
Jožo Ráž, Jano Baláž a Vašo Patejdl podpoří na pódiu velké množ-
ství dalších hudebníků a dokonalé aranžmá zajisté nadchne všech-
ny, kteří se koncertu zúčastní. Vstupenky v hodnotě 750,-Kč můžete 
zakoupit také v informačním centru.

Informace břeclavského Svazu romů
 Toto občanské sdružení funguje od dubna roku 2000 a je zaměřeno 

především na práci s romskými dětmi v jejich volném času. K dispozi-
ci jim slouží středisko CENTRUM, jedná se o budovu Města Břeclavi 
na ulici T.G.M. 5. Středisko nabízí kroužky jak pro děti, tak dospělé 
(taneční kroužek, šití a pletení, ruční práce, aerobic a počítačové hry). 
Svaz Romů v Břeclavi pořádá v průběhu celého roku různé akce, je-
jichž seznam je vystaven na středisku a úzce spolupracuje s DDM na 
Lidické ulici. Případní zájemci o tuto organizaci si mohou vyzvednout 
přihlášky ve středisku CENTRUM, na ulici T.G.M. 5 a sice denně od 
7.30 do 15.30 hodin. Kroužky začínají od 15.00 do 17.00 hodin.   

Dne 28. června se uskuteční Dětský den, který začne fotbalovým 
turnajem a vyhlášením nejlepšího žáka ZŠ a ZVŠ. Následovat bude 
sportovní odpoledne určené dětem a ve večerních hodinách se plá-
nuje posezení pro dospělé. 

Romské středisko CENTRUM děkuje společnosti Gumotex za 
sponzorský dar v podobě plážových lehátek, která využívá při cvi-
čení a molitanové drtě na ruční práce. 

Agentura 1+1 Národních hrdinů 5, 690 02 Břeclav, tel.519 
372 357 607 846 834 e-mail h.vajbarova@seznam.cz

Seznamovací agentura s celostátní působností již 
4 roky nabízí své služby v Břeclavi všem nezadaným. 
Připraveny jsou seznamovací pobyty v ČR i zahra-
ničí. Prázdninový pobyt v Rožnově pod Radhoštěm 
v srpnu!

řádková inzerce

Lidická

TPH 
market

Hlavní

Sídliště Na Valtické
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Město ocenilo úspěšné sportovce
Celkem jedenácti úspěšným sportovcům poděkovalo vedení města za 

vzornou reprezentaci Břeclavi. Kuriózně až na jednu výjimku se jedna-
lo o ženy a dívky. „Oceněni byli medailisté z mistrovství republiky a dále 
sportovci, kteří reprezentovali Českou republiku a zároveň i město Břec-
lav na mistrovství Evropy a světa,“ vysvětlil Zbyněk Chlumecký, předseda 
sportovní komise města Břeclavi, která oceněné vybrala, a dodal: „Chtěli 
jsme podpořit sportovce, kteří výborně reprezentují naše město a vytvořit 
jim o něco lepší podmínky na přípravu, aby neodcházeli do jiných oddílů 
mimo Břeclav.“ Oceněna byla veslařská čtyřka s kormidelníkem doros-
tenek a skifař Miroslav Čapka ze Slováckého veslařského klubu Břeclav, 
atletky Martina Darmovzalová a Lucie Petrásková z Lokomotivy Břeclav, 
šachistka Tatranu Poštorná Anna Bálková, stolní tenistka Slovanu Gumo-
tex Břeclav Lucie Gajanová, jezdkyně mini bike Tereza Sovová a trojná-
sobná mistryně světa v krasojízdě na kole Martina Štěpánková. Na sním-
ku předává starosta Dymo Piškula cenu Lucii Gajanové, která se jen pár 
dní před tím stala dvojnásobnou mistryní republiky. L. Nazarčuk

Mezinárodní turnaj v malé kopané
Dne 5. července se uskuteční 3. ročník turnaje v malé ko-

pané, který pořádá Občanské sdružení Olympia Stará Břeclav 
na hřišti „Na Pastvisku“. Začátek turnaje je stanoven na 12.00 
hodin, hrát se bude současně na dvou hracích plochách o roz-
měrech cca 40 x 25m, řízení zápasů bude v rukou odborných 
fotbalových rozhodčích. Po celou dobu turnaje je připraveno 
občerstvení, pro účastníky turnaje i pro příchozí s posezením 
v krytých přístřešcích. 

Mužstva přihlášená do tohoto turnaje byla z předstihem roz-
losována do následujících skupin:

Skupina A: 1. Olympia A, 2. Jablonec - top boys, 3. FK Michelhau-
sen Rakousko, 4. Restaurace Rožek Poštorná, 5. Celní správa Břeclav 

Skupina B: 1. Olympia B, 2. Tučňáci Stará Břeclav, 3. Gumo-
tex a.s., 4. FC Luby Klatovy, 5. Slovan Břeclav – bývalí hráči 

Ve skupinách se bude hrát systémem každý s každým. Po ukončení 
bojů ve skupinách se druzí ze skupin střetnou o třetí místo a vítězové o 
prvenství v turnaji. Předpokládaný čas fi nálových bojů je v 18.00 až 18.30 
hodin. Po skončení fotbalového klání je připravena v hostinci „Na Obec-
ní“ zábava s hudebním doprovodem a zajištěným občerstvením, za letní 
vlahé noci na tanečním parketu ve dvoře kulturního domu. V případě 
nepříznivého počasí se zábava uskuteční v sále kulturního domu.

Na turnaj i na večerní zábavu srdečně zvou všechny spolu-
občany Břeclavi pořadatelé. Za výbor Olympie Stanislav Beránek

Tenis proti drogám
Slovácký tenisový klub, s podporou Města Břeclavi, pořádá ve 

dnech 30. června až 4. července příměstský tenisový tábor pro děti 
ve věku od 6 do 14 let ve sportovním areálu nad splavem. 

Tábor bude zaměřen na výuku tenisu, se zařazením 
přednášek týkajících se protidrogové problematiky. Tábor 
je vhodný i pro začátečníky. 

Bližší informace podá zájemcům pan Jaroslav Jankovič, 
tel. 519 314 236.

Z usnesení zasedání zastupitelstva
Zastupitelstvo na svém šestém zasedání 29. května schválilo:

•   podání návrhu na zrušení zápisu pozemku p. č. 3100/2 LV 
10001 pro obec a k. ú. Břeclav

•   zřízení věcného břemene, spočívajícího v uložení části trasy pří-
pojky elektro, na pozemcích p. č. KN 429/45, p. č. PK 433/2, 
p. č. PK 422/2, p. č. KN 422/2 a p. č. KN 424/1, vše v k. ú. 
Břeclav pro K+R Projekt s. r. o., Jirny 353, a to formou sepsání 
smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 

     Jednorázová úhrada za zřízení věcného břemene bude činit 60 Kč/m2.
•   uzavření smlouvy o budoucí darovací smlouvě na darování 

chodníku, zbudovaného v rámci výše uvedené stavby na po-
zemcích města Břeclav, na p. č. KN 429/44, p. č. KN 3681/24, 
p. č. KN 429/45, p. č. PK 433/2, vše v k. ú. Břeclav

•    schválilo s doplňkem zařazení bodu V. do návrhu darovací smlouvy 
mezi TJ Sokolem Charv. Nová Ves a městem Břeclav na objekt soko-
lovny v k. ú. Charv. Nová Ves, v němž se obdarovaný zavazuje daro-
vanou nemovitost i nadále využívat k účelům, k nimž byla zřízena, tj. 
k zajišťování sportovních činností, kulturních a zájmových aktivit občanů 
města a nemovitost nepřevést do majetku třetích osob. Pokud nebude 
obdarovaný moci pečovat o budovu s péčí řádného hospodáře, daruje 
nemovitost zpět TJ Sokolu Charv. Nová Ves

•    záměr prodeje pozemku p. č. 2159/10 v k. ú. Charvatská N. Ves
•    záměr prodeje pozemku p. č. 2243 v k. ú. Poštorná o výměře 490 m2

•   úpravu směrné části ÚP SÚ Břeclav a to v lokalitách:
1/ St. Břeclav – plocha vymezená ul. Lidická, Vinohradní, Na Zvolenci a po 

obou stranách ul. J. Moláka viz. grafická příloha č. 1 – změna z bydlení, 
z funkčního typu Br – rodinné domky nízkopodlažní městského charak-
teru na funkční typ Bv – smíšená zóna bydlení + menší řemeslná výroba 
bez dopadu na obytné prostředí. (žádost p. Vladimíra Zháněla)

3/ Poštorná – plocha vymezená Tř. 1. Máje, západní stranou ulice J. Skácela, vý-
chodní stranou ul. Sadová včetně ul. Úzké viz. grafická příloha č. 3 – změna 

z bydlení, z funkčního typu Br – rodinné domky nízkopodlažní městského 
charakteru na funkční typ Bv – smíšená zóna bydlení + menší řemeslná 
výroba bez dopadu na obytné prostředí. (žádost Romany Garčicové)

4/ Poštorná – plocha vymezená východní stranou ul. J. Skácela, Tř. 1. Máje, 
západní stranou ul. J. Fučíka a východní stranou ul. Hraniční až po 
ochranné pásmo obchvatu viz. grafická příloha č. 4 – změna z bydlení, 
z funkčního typu Br – rodinné domky nízkopodlažní městského charak-
teru na funkční typ Bv – smíšená zóna bydlení + menší řemeslná výroba 
bez dopadu na obytné prostředí. (návrh odboru rozvoje města)

5/ Poštorná – plocha po západní straně ul. Hraniční a po obou stranách 
ul. Osvobození viz. grafická příloha č. 5 – změna z bydlení, z funkční-
ho typu Br – rodinné domky nízkopodlažní městského charakteru na 
funkční typ Bv – smíšená zóna bydlení + menší řemeslná výroba bez 
dopadu na obytné prostředí. (návrh odboru rozvoje města)

6/ Poštorná – plocha vymezená západní stranou ul. Hlavní, ulicí Valtic-
ká, Záhumní a ul. Nádražní viz. grafická příloha č. – změna z bydlení, 
z funkčního typu Br – rodinné domky nízkopodlažní městského charak-
teru na funkční typ Bv – smíšená zóna bydlení + menší řemeslná výroba 
bez dopadu na obytné prostředí. (návrh odboru rozvoje města)

•   schválilo s úpravami Jednací řád výborů Zastupitelstva města 
Břeclav s platností od 1. 6. 2003

•    změnu Zásad pro nabývání majetku městem Břeclav a převodu 
a pronájmu nemovitostí z majetku města Břeclavi tak, jak je uvedeno 
v připojeném upraveném znění zásad, s účinností od 1. 6. 2003

•   Obecně závaznou vyhlášku č. 60, kterou se mění a doplňuje 
OZV č. 21 o stanovení příspěvku na částečnou úhradu neinves-
tičních nákladů v mateřských školách a školních družinách

•   schvaluje změny rozpočtu na rok 2003 
•   záměr na úpravu v síti škol takto:

1. Sloučení ZŠ Ladná a ZŠ Jana Noháče ve Staré Břeclavi s tím, že ZŠ 
Ladná bude odloučeným pracovištěm ZŠ Jana Noháče a bude zde 
organizována malotřídní výuka ve dvou třídách pro ročníky 1.– 4. 
Žáci 5. ročníku budou umístěni na ZŠ v Břeclavi.

2. Třídy MŠ Ladná budou umístěny v budově ZŠ s tím, že zde bude 
provedena nezbytná rekonstrukce pro zajištění provozu MŠ.
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Uvidíte v kině Koruna (dolby stereo)

Od úterý 1. 7. do čtvrtka 3. 7. v 17.30 a ve 20 hodin

DŮM NARUBY          DOLBY STEREO

Všechno, co on potřeboval věďět o životě, se ona naučila ve vě-
zení. Steve Martin v hlavní roli bláznivé komedie. Režie Adam 
Shankman, americký fi lm s titulky. FALCON.

Mládeži přístupno. Vstupné 59 a 61 Kč

 Od pátku 4. 7. do neděle 6. 7. v 17.30 a ve 20 hodin

MILUJTE SVÉHO ZABIJÁKA
             DOLBY STEREO
Čím méně víš, tím lépe spíš, aneb o některých věcech je lepší mlčet. 
V hlavních rolích George Clooney, Drew Barrymoreová. Režie 
George Clooney, americký fi lm s titulky. HOLLYWOOD.

Mládeži přístupno-do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč
 
Od úterý 8.7. do čtvrtka 10.7. v 17.30 a ve 20 hodin

ŽÁBA K ZULÍBÁNÍ         DOLBY STEREO

Jessica Spencer je nejatraktivnější dívkou střední školy, kapitán-
kou roztleskávaček a chodí s hráčem fotbalového mužstva. Když 
se jeden den probudí v těle třicetiletého muže, obrátí se její život 
naruby. Aby se vrátila do své původní podoby, musí vyhrát soutěž 
roztleskávaček a získat zpět svého přítele – a to v kůži dospělého 
muže. Americká komedie, režie Tom Brady, hrají: Anna Farisová, 
Rob Schneider, Matthew Lawrence a další. FALCON.

Mládeži přístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

Od pátku 11.7. do neděle 13.7. v 17.30 a ve 20 hodin

X-MEN 2            DOLBY STEREO

X-Meni vládnou nadpřirozenými schopnostmi a slouží lidstvu. Po 
neúspěšném atentátu na prezidenta, údajně spáchaném neznámým 
mutantem, chce veřejnost v čele s vědcem Strykrem mutanty dostat 
pod kontrolu. Americký akční sci-fi  s titulky, režie Bryan Singer, 
hrají: Patrick Stewart, Hugh Jackman, Ian McKellen a další. 
BONTONFILM.

Mládeži přístupno. Vstupné 60 a 62 Kč

Od úterý 15.7. do čtvrtka 17.7. v 17.30 a ve 20 hodin

SOLARIS            DOLBY STEREO

V budoucnosti přemýšlí psycholog dr. Kelvin nad smrtí manželky. 
Přítel Gibarian ho žádá, aby přijel objasnit záhady na stanici, ale než 
přijede, Gibarian spáchá sebevraždu. Kelvinovi se zjevuje manželka 
a on neví, zda je skutečná. Může znovu objevit ztracenou lásku? 
Americký fi lm s titulky podle románu Stanislawa Lema, režie Ste-
ven Soderbergh, hrají: George Clooney, Natascha McElhoneová, 
Jeremy Davies a další. BONTONFILM.

Mládeži přístupno-do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč

Od pátku 18. 7. do neděle 20. 7. v 17.30 a ve 20 hodin

HRDINA            DOLBY STEREO

Nejdražší asijská fi lmová superprodukce. V hlavních rolích Zigi 
Zhang, Jet Li, Donnie Yen. Režie Yimou Zhang, fi nský fi lm s ti-
tulky. DOLBY STEREO. HOLLYWOOD.

Mládeži přístupno-do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč

Od úterý 22. 7. do čvrtka 24. 7. v 17.30 hodin

KRYSAŘ          DOLBY STEREO

Krysař po staletí putuje od města k městu a jeho tvář má nesčetně 
podob. Ve starobylé Praze ožil jeho příběh na jediný den. Objevil 
se na přelomu jednoho roku jako přízrak a stejně tak i zmizel. Česká 
balada, režie F. A. Brabec, hrají: Petr Jákl, Ester Geislerová, Richard 
Krajčo, Karel Dobrý a další. BONTONFILM.

Mládeži přístupno-do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč

Od úterý 22. 7. do čtvrtka 24. 7. ve 20 hodin

HLUBINA          DOLBY STEREO

Teror přichází z hlubiny. V hlavních rolích Dawid Crow, Olivia 
Williamsová, Matthew Davis. Režie David N. Twohy, americký 
válečný horor s titulky. DOLBY STEREO. HOLLYWOOD.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

Od pátku 25. 7. do neděle 27. 7. v 17.30 a ve 20 hodin

FEMME FATALE          DOLBY STEREO

Laura je mrcha. Na MFF v Cannes uloupí drahocenný šperk a vypálí 
rybník svým komplicům. Odlétá do Ameriky, seznámí se s podni-
katelem Wattsem a užívá si s ním anonymity. Po 7 letech se s ním 
vrací do Paříže s novou identitou. Bývalý paparazzi Nicholas ji stále 
pronásleduje, vyfotí ji pro skandální časopis a její bývalí komplicové  
po ní jdou. Koprodukční fi lm USA, Francie a Německa s titulky, 
režie Brian De Palma, hrají: Rebecca Romijn-Stamosová, Antonio 
Banderas, Peter Coyote, Eriq Ebouaney a další. BONTONFILM.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč
 
Od úterý 29. 7. do čtvrtka 31. 7. v 17.30 a ve 20 hodin

ZKURVENÁ EXISTENCE   DOLBY STEREO

Každá minuta může být tvou poslední. V hlavních rolích Max 
Beesley, Jason Isaacs, Stephen Graham. Režie Stephen Norrington. 
Anglický fi lm s titulky. DOLBY STEREO. HOLLYWOOD.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 50 a 52 Kč

V měsíci červenci a srpnu odpadají nedělní dětská 
představení v 15 hodin.

Změna programu vyhrazena!

ČERVENEC 2003

KLIMATIZACE
PRODEJ, MONTÁŽ a SERVIS

Fučíkova 3
691 41 Břeclav–Poštorná

tel.: +420 777 654 292
www.lord.cz

e-mail: lordelektronik@quick.cz

Návrh a konzultace u Vás je zdarma
Možnost leasingu nebo splátek

Splátky již od 1 999 Kč
Záruční doma 2–3 roky

Např. klimatizace o výkonu chlazení  2,6 kW
 topení  2,8 kW

Cena včetně montáže 19 990 Kč bez DPH
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25. července    Cimbálová muzika Stanislava Gabriela 
19.30 hod       „CHODNÍČKY K PÍSNI“
 Po skončení koncertu následuje Beseda u cimbálu. 

Připravujeme, objednejte si vstupenky již nyní!
24. září          František Nedvěd
26. září          Jaroslav Uhlíř – hodina zpívání
9. října            Josef Alois Náhlovský, Josef Mladý
17. října          Vladimír Hron
3. listopadu      Divadelní společnost Háta – Láska, sex a žárlivost
21. – 22. listopadu  Hudecké dny

Dům kultury
Břeclav

Galerie 99
Břeclav – Slovácká ulice
Antonín Vojtek

Obrazy z Vysočiny
František Král (Žďár nad Sázavou) – pastely. Obrazy menších 

rozměrů opěvují Královu rodnou Vysočinu. Pracuje s něžnými 
valéry a s láskou. Snad nám trochu připomene Františka Hodon-
ského. Král maluje více realisticky a zajímají ho detaily ( jezírka, 
traviny, květiny, stromy a podobně).

Zdeněk Kopecký (Žďár nad 
Sázavou) – olejomalby. Tvo-
ří „na volné noze“, moderně a 
razantně. Širokými štětci doká-
že vytvořit impresi krajiny ve 
všech ročních obdobích. Kro-
mě olejomaleb tvoří akvarely a 
kresby, ilustruje básnické sbírky. 
Je protipólem malíře Krále. Oba 
však spojuje odpovědná řemesl-
ná a výtvarná práce a také láska 
ke krajině.

Slavnostní vernisáž se usku-
teční ve čtvrtek 10. července 
v 18.00 hodin. Výstava potrvá 
do 8. srpna.

Galerie připravuje
Od neděle 10. července vý-

stavní galerii nové práce malíře Antonína Vojtka, z velké části 
budou vystaveny kresby.

Obraz měsíce
Zdenka Burgetová (Praha) – barevná litografi e se jmenuje 

„Léto“. Burgetová se proslavila svou grafi kou dívčích tváří kom-
binovanou s květinami a živočichy, zejména motýly. 

Služby Galerie 99 
V úterý a středu je Antonín Vojtek osobně přítomen v gale-

rii. Poradí jak ošetřovat a restaurovat obrazy, jak odhadnout je-
jich hodnotu.

Otvírací doba: denně od 14. 00 do 17. 00 hodin, mimo sobotu 
a pondělí. Kolektivní návštěvy je třeba nahlásit předem na tel. 
čísle 519 327 722, lze je uskutečnit i mimo otvírací dobu.

04. 07. pá block k-fé /freestylemix
  Palinoman vstup: zdarma
05. 07. so Jordy
  bonus: BODEGAS tattoo exhibition
    vstup: zdarma
11. 07. pá kontakt! /house
  Javas + Muzzy + Koala (perpetuum)
  semtex & vodka party
12. 07. so albertmix
18. 07. pá saigon /drum ‘n‘ bass
  X-morph + Bluelighter (Redrum)
  Overflow (Redrum / fosny.cz)
19. 07. so juicy / black music
  Radex
25. 07. pá sound44 night / techno
  Paul Hawk + Liner
26. 07. so lehaarosh / chillout
    vstup: zdarma

Ne – Čt 17.00 – 01.00 / Pá – So 21.00 – 05.00
Národních hrdinů 22, Břeclav / www.block.breclav.cz

vstupné na akce pokud není uvedeno jinak 40,- / dívky do 23.00 zdarma

/ INZERCE
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NA POSLEDNI STRANĚ…

Miroslav Ondruš (druhý z leva) při debatě s čelními představiteli rakouské strany. 
Po jeho pravici sedí místostarosta Laa Finteis, po levici místostarostka Hodonína 
Zuzana Domesová, komerční rada Rudolf Sollan – jednatel rakouského příhra-
ničního spolku a předseda klubu sociálních demokratů Hannes Winnieger.

Ministryně Součková v nemocnici
Po ministryni školství zavítala do Břeclavi také druhá žena 

vládního kabinetu Vladimíra Špidly, ministryně zdravotnictví 
Marie Součková. Navštívila břeclavskou nemocnici, kterou si pro-
hlédla v doprovodu jejího ředitele MUDr. Miloslava Janulíka. Při 
tom se hovořilo i o zadluženosti nemocnice. „Původní dluhy čini-
ly 1,2 miliardy korun a toto vedení nemocnice je dokázalo snížit. 
Proto bylo možné odpustit penále vyměřené fi nančním úřadem 
ve výši 460 milionů korun. Navíc ale ještě zbývají nedostatečně 
plněné rezervní fondy ve výši přesahující 600 milionů korun. Mu-
sím říct, že již opakovaně jsem žádala ministerstvo fi nancí, zda 
by v této záležitosti nepostupovalo stejně, jako v případě býva-
lých pohledávek podnikatelů, tedy vyčistit je a odepsat,“ sdělila 
ministryně Součková. (Čar)

Mezinárodní akce „Dny Dyje a Moravy“

Ve dnech 6. až 8. června se konala v rakouském městě 
Laa/Thaya akce pořádaná Rakouským příhraničním spolkem 
malých a středních podnikatelů. Na programu byla třídenní spo-
lečná prodejní výstava všech možných druhů malého a středního 
podnikání a také prezentace měst sousedících s Rakouskem z čes-
ké i slovenské strany. Rakouskými organizátory byly poskytnuty 
výstavní kóje, ve kterých se jednotlivá města prezentovala formou 
propagačních materiálů a videoprojekce. Akce byla naplánována 
jako společné setkání před vstupem naší republiky do Evropské 
unie. Součástí byla i beseda starostů z obou stran hranice s čel-
ními představiteli Euroregionu a příhraničního spolku. 

V odpoledním kulturním programu, přispěli k reprezentaci našeho regionu 
soubor Podlužan, mužácký a ženský sbor Charvatčané (na snímku Martin 
Radkovič a Josef Orlický) a Hrozének z Bulhar. 


